
فاجعه انسانى در راه است؛ 
دولتمردان برنامه اى ندارند!

محققان دانشگاهى 
توان رفع نيازهاى صنعت را دارند

بازخوانى پرونده فرونشست زمين در مسير قطار مشهد - تهران  گفت و گوى قدس با دكتر الهه گوهرشادى، محقق سرآمد كشور

مديــران  از  يكــى  اخيــراً  قــدس 
زلزله  شناســى وزارت كشــور بــا اشــاره به 
شــكاف هاى ايجاد شــده در مســير قطــار 
مشهد-تهران نســبت به وقوع بحران انسانى 
هشدار داد. على بيت اللهى گفت: فرونشست 

زمين براثر افت سطح آب در ...

قدس  طى روزهاى اخير مطلع شــديم 
كه دكتر الهه گوهرشادى عضو هيئت علمى 
گروه شــيمى دانشــگاه فردوسى مشهد به 
عنوان يكى از 50 محققان ســرآمد كشور 
برگزيده شــده است. اين پژوهشگر گرايش 

.......صفحه 4 شيمى فيزيك كه از... .......صفحه 2

داستان قهر گوشت با سفره مردم ادامه  دارد
معاون اقتصادى شهردار مشهد 

ضمن اعلام آمادگى براى مذاكره درباره 
رفع ايرادات طرح پارك طرق:

از نظر كارشناسى 
سرمايه گذارى كلان 

در مشهد موفق 
نخواهد بود
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خبر

قدس: سرپرست استاندارى خراسان رضوى گفت: 
راه آهــن به عنوان متولى تأمين واگن هاى صادراتى 
بايد با هماهنگى بخش مرتبط طى يك برنامه كوتاه 
و نيز بلندمدت مشكل صادر كننده ها را براى صادرات 

مستمر و تثبيت شده حل كند.
قربان ميرزايى در جلســه كارگروه توسعه صادرات 
استان با مخالفت براى ورود شركت هاى مختلف به 
موضوع تأمين واگن صادراتى افزود: براى جلوگيرى از 
پراكنده كارى و هرج و مرج اين امر توسط يك متولى 
مشخص كه راه آهن جمهورى اسلامى است همچون 

گذشته بايد دنبال  شود.
 وى عنــوان كرد: در اين راســتا بايــد راه آهن در 
هماهنگى با اتحاديه صادركننــدگان و بخش هاى 
مرتبط، برآورد مشخصى از نياز استان داشته باشد و 
بر اساس آن براى ماه هاى آينده با استفاده از ظرفيت 
موجود واگن هاى دولتى و بخش خصوصى كشورهاى 

آسياى ميانه اقدام و نياز استان را تأمين نمايد.
 وى افزود: در اين راســتا اولويت بر تأمين واگن هاى 
مورد نياز از محل ظرفيت واگن هاى دولتى كشورهاى 

آسياى ميانه اســت و در مرحله بعد در صورت نياز 
ازامكان واگن هاى بخش خصوصى اين كشــورها با 
محاسبه هزينه اضافى آن نسبت به بخش دولتى و 

تفاهم با اتحاديه صادركنندگان اقدام نمايد.
وى اظهار كرد: همچنين شــرايط اســتاندارد سير 
واگن ها به آســياى ميانه مشــخص و اعلام شود تا 
بخشى از اين نياز از داخل تأمين شود و واگن هايى 
ساخته شود كه امكان سير در خطوط ريلى آسياى 

ميانه را داشته باشد.  
مدير عامل راه آهن خراسان رضوى هم در اين جلسه 
گفت: مشكل اصلى در تأمين واگن هاى مسقف است 
كه بخش صادرات استان متقاضى واگن هاى دولتى 
آسياى ميانه است كه فقط سه كشور تاجيكستان، 
تركمنستان و ازبكستان در اختيار دارند و بقيه واگن ها 

در كشورهاى اين منطقه خصوصى است.
ضيايى مهر افزود: با تركمنستان هم تفاهم شده تا هر 
هفته 50 واگن دولتى خود را براى بارگيرى به استان 
اعزام كند، اما تاجيكستان در شرايط كنونى مشكلاتى 

در اين حوزه دارد.

انتخاب استاندار خراسان رضوى 
طولانى تر از انتخاب رئيس جمهور !

قدس   معاون اقتصادى شهردار مشهد كه به بهانه ارائه كارنامه 
14 ماهه، در جمع خبرنگاران حاضر شده بود، در پاسخ به پرسش 
خبرنگار ما تغيير كاربرى همراه سراى بيمارستان امام رضا(ع) واقع 

در طبقه همكف پاركينگ ابن سينا را ...

چندماه پيــش وقتى قانون منع به كارگيرى بازنشســتگان 
قطعى شد وقبل از اعلام از سوى مراجع قانونى مشمولان اين 
قانون خودشان بهتر از هر كسى مى دانستند كه بايد با پست 
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 اولين پهپاد شناسايى رزمى 
توسط بسيجيان استان ساخته شد

رونمايى 
از «مرصاد»

معاون دانشگاه امام حسين  در نيشابور عنوان كرد 
  ايران؛ قدرت چهارم موشكى دنيا   

نيشــابور- خبرنگارقدس: امروز بسيج با همان شــكلى كه امام(ره) 
خواست توانست دفاع موزاييكى را ايجاد كند، مؤسسه آمريكن  اينترپرايز 
مطرح كرده است كه مشــكل ما با ايران با عقبه پايان ناپذير ايران يعنى 
بسيجيان است .  معاون دانشگاه امام حسين(ع) در اجتماع عظيم بسيجيان 
شهرستان نيشابوربا بيان اين مطلب اظهار كرد: اگر جمهورى اسلامى 40 
سال در برابر هجمه ها توانسته  است مقاومت كند به واسطه بسيج مبتنى 
بر ايمان است و اگر كسى مى خواهد ايران را تحليل كند بايد كارنامه اين 
جماعت بسيار تأثيرگذار را با  نگاه عالمانه ببيند. سردار سرتيپ پاسدار االله نور 
نوراللهى گفت: ما براى ماندگارى اين نظام انقلابى 230 هزار شهيد تقديم 
كرده ايم و بسيج نقشى گرفته است كه  نتيجه آن تقديم بيشترين خون 
در راه اين نظام شــده است.وى خاطرنشان كرد: در ايران اسلامى  نه تنها 
مســلمانان بلكه اقليت هاى مذهبى نيز سهم خود را با تفكر بسيجى ادا 
كرده اند اين تفكر، مرام، عشق  و ايثار در عمليات هاى دفاع مقدس و بعد 
از آن روزبه روز نقش آفرينى كرده اســت.وى تأكيد كرد: ايران امروز ديگر 
مانند گذشته نيست، روزهاى اول جنگ ما هيچ تجهيزات داخلى نداشتيم، 
امروز ما قدرت چهارم موشكى دنيا  هستيم، وقتى رهبرى معظم انقلاب 
اســلامى، اسرائيل را پس از تهديد آن ها تهديد كرد كه ما تل آويو و حيفا 
را با خاك يكسان مى كنيم، خودشان  از گفته هايشان پشيمان شدند چون 
مطمئن بودند كه مى توانيم اين كار  را انجام دهيم، بعدازاين صحبت هاى 
رهبرى موشك عماد با 2300 كيلومتر را آزمايش كرديم تا بفهمند كه هزار 

كيلومتر آن طرف تر از آن ها را نيز مى توانيم بزنيم. 

  باز باران با «كشف رود» مى رود!
از قديم گفتن ســالى كه نكوســت از بهارش 
پيداســت. بهار باران و بــارش آغازش از پاييز 
اســت! پاييز كه پر باران باشــد سال پيش رو 
پر بركت و پر روزى خواهد بود. به شــرطه ها 
و شــروطه ها. شــرط اول و دم دست ترين آن 

ذخيره و نگهدارى آب حاصل از بارش هاست.
بارش هايى كه در دل گرماى تابستان و زمانى 
كه چشم آســمان مى خشكد و ماه ها ابرى در 
آسمان پيدا نمى شود حكم زندگى را براى ما و 

بقيه موجودات زنده روى زمين دارد.
اين چند روز كه آســمان شــهر و اســتانمان 
حســابى باريده و حداقل پاييز را متفاوت تر از 
چند سال گذشــته برايمان تداعى كرده است 
سؤالى ذهنم را قلقلك مى دهد. سرنوشت آبى 

كه آسمان به ما هديه مى كند چه مى شود؟
پاسخ اين ســؤال يك نام آشنا بود.كشف رود. 
بى اغراق مى شــود گفت درصد بسيار بالايى 
از بارش ها در مشــهد خط پايانش كشف رود 
اســت. حالا چه با شــبكه فاضلاب به كشف 
برسند و يا از راه مسيل ها وارد اين رود شوند. 
بماند كه براى همه مسيل ها و روان آب هايى 
كه در مســير كشف رود قرار دارند داستان به 

همين منوال است! 
ســؤال بعد. سرنوشــت آبى كه به كشف رود 
مى ريزد چه مى شــود؟ پاســخ تأمــل برانگيز 
و كمى تأســف بار اســت. با اندك برداشت و 
اســتفاده اى در داخل اســتان هديه مى شود 
به كشــور همسايه تركمنســتان! بماند كه در 
قبال اين آب تركمن ها گرد و غبار از صحراى 

قره قوم برايمان هديه دارند! 
امــا چرا آبى كه قطره قطــره آن حكم تمديد 
زندگى برايمان دارد را برايش برنامه نداشــته 
و نداريم و خيلى راحــت كيلومترها در داخل 
كشور جارى مى شود و آخر هم نصيب كشورى 
ديگر مى شود؟ چرا تركمن هاى همسايه از يك 
قطره آبى كه پشت ســد دوستى با ما قرارداد 
مشــترك دارنــد، نمى گذرند و همــه چيز را 
مســاوى مى خواهند، بايد از آبى كه از داخل 
كشور ما راهى كشورشــان مى شود به راحتى 
بهــره ببرند و هيچ كارى اينجا براى بهره ورى 

از آن نكنيم؟ 
اينهــا بمانــد. در موضوع زهكشــى مراتع و 
نگهــدارى آن هم كه قربانــش برويم انگار نه 

انگار اينچنين علمى در دنيا وجود دارد! 
با اين تفاسير بهتره به اين مورد اعتراف كنيم 
كــه برگــزارى همايش ها و ســمينارهايى با 
موضوع آب كه كمترين بازدهى را ندارند وقت 
و سرمايه هدر دادن اســت. وقتى در پله اول 
مانده ايم و در جا مى زنيم و بدتر از آن پسرفت 
هم داشــته ايم هر پاييزى كه بيايد و بارش و 
باران هم به وفور داشــته باشد چندان نبايد به 

نكو بودن سالش اميدى داشت!

وزير بهداشت با سفر به اين شهرستان قول داد

تكميل پروژه بيمارستان 32 تختخوابى بشرويه از محل اعتبارات ملى 
بشرويه ـ خبرنگار قـدس: سيد حسن قاضى زاده 
هاشمى وزير بهداشت درمان و آموزش پزشكى در 
سفر به شهرستان بشــرويه براى تكميل و تجهيز 
پروژه بيمارستان 32 تختخوابى در حال احداث اين 

شهرستان قول مساعد داد. 
به گزارش خبرنگارمــا باتوجه به اينكه چند ماهى 
اســت كه به علت نبود اعتبارات، ساخت اين پروژه 
تعطيل شده بود قاضى زاده هاشمى در جريان سفر 
يك روزه خود به شهرستان بشرويه از بيمارستان 32 

تختخوابى در حال احداث اين شهرستان بازديد كرد 
و براى تكميل عمليات ســاختمانى و تجهيز آن از 

محل اعتبارات ملى و وزارت قول مساعد داد.
در ايــن بازديد كه امير حســنخانى نماينده مردم 
شهرستان هاى بشــرويه، فردوس، طبس و سرايان، 
زمانــزاده فرماندار بشــرويه و جمعى از مســئولين 
دانشگاه علوم پزشكى استان خراسان جنوبى حضور 
داشتند، فرماندار بشرويه از وزير بهداشت در خصوص 
مســاعدت هاى وى براى اعزام تيم هاى پزشــكى و 

اســتقرار كلينيك هاى تخصصى چشــم پزشكى و 
دندانپزشكى در محل دهســتان رقه و ارائه خدمات 
رايگان به قشــر محروم و تحــت حمايت نهاد هاى 
امــدادى وحمايتى قول مســاعد داد تا براى تأمين 
زيرساخت ها و خريد انشعابات آب و گاز و همچنين 
آسفالت مسير دسترسى از حاشيه كمربندى تا محل 
بيمارستان را از اعتبارات داخلى شهرستان تأمين كند.
در ادامه اين سفر وزير بهداشت درمان و آموزش پزشكى 
با حضــور در محل اســتقرار كلينيك هاى تخصصى 

خدمات بهداشــتى چشم پزشكى و دندانپزشكى واقع 
در دهســتان رقه در جمع مردم گفت: هدف از اعزام و 
استقرار اين كلينيك هاى سيار، خدمات رايگان به قشر 
محروم و آسيب پذير است تا از مراجعات آنان به مراكز 

شهرستان ها و استان ها تاحد امكان كم شود.
دكترسيد حســن قاضى زاده هاشــمى همچنين 
با حضــور در اتاق عمل ســيار كلينيك تخصصى 
چشم پزشكى، تعدادى از بيماران را كه نياز به عمل 

جراحى چشم داشتند مداوا كرد.

ششــم  فصل  سرپرســت  قــدس:  خبرنگار  بجنــورد- 
كاوش باســتان شناســى در محوطه ريوى شهرســتان مانه 
و ســملقان در خراســان شــمالى گفت: «تاكنــون 5 فصل 
كاوش هاى باســتان شناســى در محوطه ريوى با مشــاركت 
باســتان شناسان آلمانى انجام شده اســت و فصل ششم اين 
كاوش ها از مهر ماه ســال جــارى آغاز و در ميانــه آبان ماه 

به پايان رسيد.»
بــه گفته محمد جــواد جعفرى، كاوش هاى ســال 1396 در 

محوطه تاريخى ريوى منجر به كشف بقاياى يك تالار ستوندار 
در بخش جنوبى محوطه و بقاياى يك ساختمان بزرگ خشتى 
مربوط به دوران هخامنشــى تا ساســانى در مركز محوطه و 
يك گورســتان مربوط به عصر مفرغ (چهار هزار سال قبل) در 

بخش شمالى شد.
وى گفت: «با توجــه به اهميت باستان شناســى اين آثار، در 
كاوش هاى ســال جارى هم مطالعات بر روى اين ســه نقطه 
متمركز بود كه منجر به شــناخت بخش زيــادى از جزئيات 

معمــارى بناهاى مربوط به دوران هخامنشــى و اشــكانى و 
وضعيت گورستان عصر مفرغ محوطه شد.»

اين باستان شناس با بيان اين نكته كه محوطه تاريخى ريوى 
از نوروز 1398 پذيراى گردشــگران داخلى و خارجى خواهد 
بــود، گفت: «اهميت محوطه تاريخى ريوى در اين اســت كه 
وسعت آن در دوران هخامنشى به بيش از 110 هكتار رسيده 
و به نظر مى رســد يكى از شهرهاى مهم دوران هخامنشى در 

شمال شرق كشور بوده است.»

سرپرست كاوش باستان شناسى در محوطه «ريوى» خراسان شمالى تشريح كرد

كشفيات جديد از بناهاى هخامنشى و اشكانى در مانه و سملقان

همزمــان بــا 5 آذر ســالروز تشــكيل بســيج 
مستضعفين مراسم رونمايى از اولين پهپاد ساخته  
شده توسط بسيجيان گردان نهم امام حسين(ع) 
لشــكر عملياتى 5 نصر در همايش بزرگ شكوه 
مقاومــت ايــن شهرســتان با حضــور جمعى از 
مديران و مســئولان برگزار شــد. اين مراســم با 
حضور امام جمعه قوچان، مديرعامل مؤسسه نصر 
قرارگاه خاتم الانبياء، رئيس دادگسترى، جمعى از 
فرماندهان انتظامى و مديران دستگاه هاى اجرايى 
برگزار شد.فرمانده سپاه ناحيه قوچان در حاشيه 
همايش شــكوه مقاومت و رونمايى از اولين پهپاد 
ساخته  شده توسط بســيجيان اين شهرستان در 
جمع خبرنگاران گفت: يكى از فعاليت هاى بسيج 
توجه به نخبگان علمى، كشــف استعدادها، كمك 
به پرورش و به فعليت رســاندن ظرفيت هاى آنان 
است. عباس فروزان مهر بابيان اينكه يك نمونه از 

فعاليت هاى...

یاددا�ت
على محمدزاده
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سرپرست استاندارى خراسان رضوى:

راه آهن مشكل تأمين واگن صادراتى را 
سريع تر حل كند
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قهرمانى دبستان امام سجاد
 در مسابقات فوتبال ناحيه 4 

قدس:تيم فوتبال دبستان امام سجاد (ع) بر سكوى قهرمانى 
رقابت هاى ناحيه 4 آموزش و پرورش مشهد ايستاد. در پايان 
اين مسابقات كه با حضور 26 تيم از مدارس ابتدايى ناحيه 4 
برگزار شد تيم فوتبال دبستان امام سجاد(ع) به عنوان قهرمانى 
دست يافت، دبســتان افرا دوم شد و مدرسه امام رضا(ع) در 
جايگاه ســوم قرار گرفت. مهديار سالارى، ابوالفضل عيديان، 
محسن راموز، كاميار يغمايى، اميرحسين قرائى، عمران طباخ، 
صالح رسائى فر، ابوالفضل پرستش، پوريا كاووسى، محمديوسف 
مفتخر، اميرعلى رضائى، محمدجواد توكلى، عليرضا زهرائى، 
بابك نياخسروى و سيد محسن احمدى (مربى) اعضاى تيم 

دبستان امام سجاد(ع) در اين دوره از رقابت ها بودند.

 گفت و گوى قدس با دكتر الهه گوهرشادى، محقق سرآمد كشور

محققان دانشگاهى توان رفع نياز هاى صنعت را دارند
��ر

محبوبه على پور  طى روزهاى اخير مطلع 
شديم كه دكتر الهه گوهرشادى عضو هيئت 
علمى گروه شــيمى دانشگاه فردوسى مشهد 
به عنوان يكى از 50 محققان ســرآمد كشور 

برگزيده شده است. 
اين پژوهشگر گرايش شيمى فيزيك كه از سال 
1375 در اين دانشگاه به كار مشغول است با 
اشــاره به ســوابق علمى خود به خبرنگارما 
مى گويد: درحال حاضر 130 مقاله تخصصى 
دارم كه 121 مورد آن مقالات i.s.i مى باشد. 
همچنيــن با همراهى دوســتان نيز 5 كتاب 
تأليــف كرده ام.دكتر گوهرشــادى همچنين 
مى افزايــد: نشــريات و ژورنال هاى تخصصى 
وجود دارند كه از نظر كارشناســان و محققان 
ازضريب اثرگذارى برتر برخوردارند. از همين 
رو چاپ مقالاتى دراين گونه نشــريات ارزش 
علمى قابل توجهى دارد. از اين موارد مى توان 
به «ژورنال ادونس متريال » اشاره كرد. مقاله اى 
كه حاصل يكى از كارهاى پژوهشى من بود نيز 
درآن منتشر شده است. به اين ترتيب با توجه 
به موارد ياد شــده به عنوان يكى از محققان 
سرآمد كشور توسط معاونت علمى و فناورى 
نهاد رياست جمهورى مورد تشويق قرار گرفتم.

 جذب يكى از محققان پسا  دكترى
وى مى افزايد: بنابراين از ســوى فدراســيون 
سرآمدان توانســتم به جذب يكى از محققان 
پســادكترى بپردازم كه حقوق آن از ســوى 
فدراسيون مزبور پرداخت خواهد شد. همچنين 
پاداشــى نقدى به من تعلق گرفت كه با اين 
مساعدت مالى به جذب محقق ديگر پسادكترى 
اقدام كــردم. اين درحالى اســت كه اينگونه 
دانش آموختگان مســتعد و توانمند شــرايط 
مطلوبى براى جذب درمراكز علمى ندارند. نكته 
ديگر اينكه از سوى فدراســيون سرآمدان به 
ميزان 5 ميليون تومان براى انجام آزمايش هاى 

تخصصى به من تخفيف تعلق گرفت.

 توليد مواد آنتى باكتريال و ضد سرطانى
اين استاد دانشگاه درادامه خاطرنشان مى كند: 
طى انجام طرح هاى تحقيقاتى در آزمايشگاه 
موفق به توليــد مواد آنتــى باكتريال و ضد 
سرطانى شديم كه هنوز به مرحله به كارگيرى 
درانســان نرسيده اســت. همچنين در حوزه 
آلاينده هاى آب با مشــاركت نهادهاى علمى 
كشــور پژوهشــى انجام داديم كه بخشى از 
آن به مقوله حذف فلزهاى ســنگين وحذف 
رنگ ها مربوط مى شــد. درحــال حاضر نيز 
برروى پنجره هاى هوشمند تحقيقاتى را انجام 
مى دهيم. همچنين طرح هاى پژوهشى براى 
توليد مواد جــاذب براى حذف روغن از آب را 

در دست بررسى داريم. 

 نبود ارتباط همسو و هماهنگ صنعت
 و دانشگاه

دكتر گوهرشادى با اشاره به دلايل نبود ارتباط 
همسو و هماهنگ صنعت و مراكز دانشگاهى 
و ضرورت توجه به اين مقوله، تأكيد مى كند: 
كاســتى هاى موجود هم به دانشگاه و هم به 
صنعت مربوط مى شود زيرا صنعت براى حل 
چالش هاى خود به دنبال راهكارهاى ســريع 
و زود بــازده اســت در حالى كــه تحقيقات 

دانشــگاهى اغلب زمان بر و 
پژوهش محور مى باشد.

از  بســيارى  همچنيــن   
محققان دانشگاهى به دليل 
مضاعــف  مســئوليت هاى 
اجرايــى در انجام پروژه هاى 
خود با كمبود زمان و تأخير 
مواجه هستند. چنانكه گاهى 
اوقــات من به عنــوان عضو 
هيئت علمى دانشگاه بيشتر 
نقش تايپيســت را دارم چرا 
مســئوليت هاى  درگير  كه 
اجرايى شــده ام براى نمونه 
بايد به دنبال تهيه ليســت 
فاكتورها و  تأييــد  خريد و 

مواردى اينچنينى باشم. 
وى ادامه مى دهد:بنابراين دانشگاه ها مى توانند 
فرصت بيشــترى براى انجام امور تحقيقاتى 
دراختيار پژوهشگران خود قراردهند و درمقابل 

حوزه صنعت نيز به محققان دانشگاهى اعتماد 
كند. البته گرچه بنابر برخى تجربيات پيشين 
كه صنعت مســئوليت هايى را به دانشگاه ها و 
پژوهشــگرانى واگذار كرده و نتايج دلخواهى 
نداشته، اما با فراهم كردن فرصت هاى دوباره 
مى توان از فعاليت هاى تحقيقاتى سود برد چرا 
كه معتقدم پژوهشــگران ما توان رفع نيازها و 

خواسته هاى صنعت را دارند.
دكتر گوهرشــادى همچنين اظهار مى كند: 
يك زن دانشــمند در ايران 
مشكلات متعددى را تجربه 
مى كنــد. چرا كه بــا وجود 
مضاعــف  مســئوليت هاى 
اجتماعــى  و  خانوادگــى 
بــراى فعاليت هــاى علمى 
مواجــه  چالش هايــى  بــا 
اســت. از هميــن رو بانوان 
خودشان رغبتى براى قبول 
مســئوليت هاى اجتماعى و 
تخصصى نشــان نمى دهند 
چنانكه به من درباره رياست 
دانشكده علوم پيشنهادى شد 

كه نپذيرفتم.

 11 سال به آزمايشگاه دسترسى نداشتم
اين محقق برتر كشور مى افزايد: هرچند بانوان 
سعى مى كنند تمام مســئوليت هاى خود را 
بــه خوبى به انجام برســانند، اما به طورحتم 

خودشان نيز فشارهاى صدچندانى را متحمل 
مى شــوند. نكته ديگر اينكه حتى در فضاهاى 
علمى و تخصصى نيز مردان رغبتى به حضور 
زنان و قبول توانمندى هاى آنان ندارند. چنانكه 
من در شهريور امسال موفق به عنوان محقق 
سر آمد شــدم اما از بروز و اظهار آن به دليل 
واكنش ها خوددارى كردم تا جايى كه مسئولان 

دانشكده علوم خودشان مطرح كردند. 
همچنين طى 22 سال فعاليت در دانشگاه 11 
سال به آزمايشگاه دسترسى نداشته و امكان 
انجام امور نظرى را نداشتم كه جنسيتم را در 
اين قضيــه بى اثر نمى دانم چراكه من قدرتى 
براى كســب اين فرصت ها نداشتم. البته بعد 
از اين مــدت نيز با دشــوارى اين فرصت را 
به دســت آوردم. به هــر روى براى رفع اين 
چالش هــا و تقويت مشــاركت علمى بانوان 
همچنان نيازمند اقدامات فرهنگى هســتيم 
تا حضور بانوان فرهيخته در جامعه تســهيل 
شود. شــايان ذكر اســت كه برنامه انتخاب 
محققان ســرآمد كشور از ســال 1394 در 
چارچوب برنامه دستيابى به مرجعيت علمى 
جهانى و از ســوى معاونــت علمى و فناورى 
نهاد رياســت جمهورى صورت گرفته است. 
همچنين هدف از اين برنامه افزايش كيفيت 
علمى كشــور، افزايش تعاملات بين المللى با 
محققان معتبر، اســتفاده از زيرســاخت ها و 
امكانات مراكز معتبر علمى جهان و كمك به 

توسعه پژوهش هاى محققان معتبر مى باشد.

در حوالى امروز2

: فرمانده سپاه امام رضا
  قاعده قدرت در نظام اسلامى مردم 

هستند

مهر: فرمانده سپاه امام رضا(ع) گفت:هيچ امرى بدون حضور 
مردم محقق نمى شود و قاعده قدرت در نظام اسلامى، مردم 
هستند.سردار يعقوب على نظرى در همايش بسيج و چهل 
سالگى افتخار ويژه بســيج كاركنان و ادارات استان اظهار 
كرد: امام خمينى(ره) با برآورد از آينده در گســترش تفكر 
انقلاب اسلامى و تجربه هاى به دست آمده از جريان نهضت 
اسلامى، به منظور حفاظت از دستاوردهاى انقلاب اسلامى، 
دستور تشكيل بسيج مستضعفان را در پنجم آذر سال 58 
صادر كردند. وى افزود: فلســفه تشكيل تمامى دستگاه ها، 
مقدمه سازى براى حضور مردم و بهره گيرى از قدرت آنان 
است ودولت اسلامى در همين راستا حركت مى كند وهيچ 
امرى بدون حضور مردم محقق نمى شود و قاعده قدرت در 
نظام اسلامى، مردم هستند.فرمانده سپاه امام رضا (ع) ادامه 
داد: امام راحل بر همين اســاس و اعتقاد، نهضت و انقلاب 
اسلامى را پايه گذارى كردند و به هيچ قدرتى و جريانى جز 
مردم اتكا نداشــتند و محور بــودن مردم يك باور و اعتقاد 
دينى و اســلامى براى ما اســت و به آن با نــگاه ابزارى و 
شعارى پرداخته نمى شود.وى بيان كرد:در 39 سال گذشته 
و در آســتانه 40 سالگى انقلاب اسلامى شاهد هستيم كه 
شجره طيبه بســيج با همه گرفتارى ها و مشكلاتى كه بر 
نظام عارض شــد داراى بركات و ثمرات فراوانى بوده است.
يعقوب على نظرى اظهار كرد: بايد به ديكتاتورى دلار پايان 
داد وهمانگونــه كه در حوزه هــاى دفاعى و امنيتى مبناى 
حركت ما تفكر انقلاب اســلامى است در حوزه اقتصاد نيز 

بايد اقتصادى مبتنى بر همين تفكر شكل بگيرد. 
وى گفت: اقتصاد مقاومتى و اصلاح الگوى مصرف در راستاى 
شكل گيرى اقتصاد اسلامى است و سپاه امام رضا (ع) آمادگى 
همكارى با دستگاه هاى اجرايى براى زمينه سازى حضور مردم 

در عرصه هاى مختلف و استفاده از ظرفيت هاى آنان را دارد.

  روستاى خراشاد خراسان جنوبى
 ثبت جهانى شد

قدس:مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دســتى و گردشگرى 
خراســان جنوبى از ثبت جهانى روستاى خراشاد اين استان 

در شوراى جهانى صنايع دستى خبر داد.
حسن رمضانى با اعلام اين خبر تصريح كرد: بر اساس اعلام 
شوراى جهانى صنايع دستى، بعد از بررسى هاى انجام گرفته، 
روستاى خراشاد از خراسان جنوبى به عنوان روستاى جهانى 
توبافى (حوله بافى)، شهر آباده از استان فارس به عنوان شهر 
جهانى منبت و شهر ميبد از استان يزد به عنوان شهر جهانى 

زيلو ثبت جهانى شدند.
وى افزود: ثبت شــهرهاى جهانى از ســال 2014 در دنيا از 
طريق شــوراى جهانى صنايع دستى شكل گرفته است كه 
به صورت هر ســاله از طريق مناطق پنجگانه صنايع دستى 
به وسيله ارزيابى از ســوى داوران بين المللى در دنيا شكل 

مى گيرد.
مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى خراسان 
جنوبى ادامــه داد: غاده هيجاوى از كشــور كويت و رئيس 
منطقه آسيا و اقيانوسيه، احمد صالح يوسف الفارسى از كشور 
عمان و ويدا توحدى مشــاور معاون صنايع دستى كشور به 
عنوان ارزيابان بين المللى بر اساس شاخص هايى نظير تعداد 
كارگاه ها، ميزان فــروش و صادرات، مراكز عرضه و فروش و 
ساير شاخص هاى كيفى و كمى 10 و 11 آبان ماه از روستاى 

خراشاد بازديد به عمل آوردند.

راهيابى قصه گوى فريمانى به مسابقات 
بين المللى تهران

قــدس: قصه گوى برجســته فريمانــى به مرحلــه نهايى 
بيست ويكمين جشنواره بين المللى قصه گويى تهران راه يافت. 
«داوود ريحانى» با قصه «حرف آباد» در جشــنواره قصه گويى 

شركت كرد و به مرحله بين المللى راه يافت. 
اين مسابقات با حضور چهار هزار قصه گو از استان هاى مختلف 
كشــور برگزار شد كه در پايان 35 نفر از استان هاى خراسان 
رضوى، خراسان شمالى، تهران، مازندران، گلستان، سمنان و 
البرز به مرحله بين المللى جشنواره با حضور پنج كشور منطقه 

راه پيدا كردند. 
اين قصه گوى فريمانى تاكنون در دو دوره جشنواره به عنوان 

برگزيده كشورى انتخاب شده است. 
بيست و يكمين جشنواره قصه گويى با شعار «قصه زندگى من» 

در شب يلداى امسال برگزار مى شود. 
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چند خبر از صالح آباد 
 به مناسبت هفته بسيج مراسمى با عنوان «همايش شكوه 
پايدارى» در محل مسجد جامع قائم آل محمد (ص) صالح آباد 
با حضور مســئولان اين بخش برگزار شد و تمام بسيجيان 
اين منطقه اعم از اقشار مختلف شيعه و سنى با حضور خود 
حماســه آفريدند و از روشنگرى ها و برنامه هاى تدارك ديده 

شده بهره مند شدند.
 به مناسبت هفته وحدت همايشى با حضور علما، طلاب، 
استادان و امامان جمعه اهل تشيع و تسنن بخش صالح آباد 
برگزار شــد، در اين همايش كه با حضور طلبه هاى شيعه و 
سنى كه در محل حوزه علميه حضرت وليعصر(عج) صالح آباد 
اجرا شــد راهكارها و چالش هاى مسئله وحدت و همگرايى 
حوزه هاى علميه بررســى شد و برخى علماى شيعه و سنى 
سخنان مبسوطى را ايراد كردند و در پايان با بستن حلقه هاى 
اتحاد، دست در دســت هم داده و بر حفظ وحدت تأكيد، و 
دعاى وحدت را با هم زمزمه كردند و در انتها پذيرايى شدند. 
 مردم منطقه صالح آباد پس از ســفر وزير بهداشت، درمان 
و آموزش پزشكى به شهرستان تربت جام، بشدت از عملكرد 
وى گلايه كردند وگفتند: حال كه بيمارستان 34 تختخوابى 
صالح آباد سال هاست كه به علت بى توجهى و نبود اعتبارات، 
نيمه كاره رها شده و خبرى از افتتاح آن نيست حداقل چهار 
گام قدم رنجه و به اين بخش محروم ومرزى نيز سفر مى كردند 
و از نزديك مشكلات و درد دل هاى محرومان را مى شنيدند تا 

مرهم آلام و زخم هاى 40 ساله آن ها مى شد. 

ورزش ��اسان �و�ه 

فارس  همزمان با 5 آذر ســالروز تشــكيل بسيج مســتضعفين مراسم رونمايى از 
اولين پهپاد ســاخته  شده توسط بسيجيان گردان نهم امام حسين(ع) لشكر عملياتى 
5 نصر در همايش بزرگ شــكوه مقاومت اين شهرستان با حضور جمعى از مديران و 
مســئولان برگزار شد.در اين مراسم كه با حضور امام جمعه قوچان، مديرعامل مؤسسه 
نصر قرارگاه خاتم الانبياء، رئيس دادگســترى، جمعى از فرماندهان انتظامى و مديران 
دســتگاه هاى اجرايى برگزار شد، فرمانده سپاه ناحيه قوچان در حاشيه همايش شكوه 
مقاومت و رونمايى از اولين پهپاد ساخته  شده توسط بسيجيان اين شهرستان در جمع 
خبرنگاران گفت: يكى از فعاليت هاى بسيج توجه به نخبگان علمى، كشف استعدادها، 

كمك به پرورش و به فعليت رساندن ظرفيت هاى آنان است.
عباس فروزان مهر بابيان اينكه يك نمونه از فعاليت هاى نخبگان علمى بســيج در اين 
شهرستان ساخت پهپاد شناسايى رزمى بوده است، تصريح كرد: پهپاد مرصاد توسط يكى 
از دانشجويان بسيجى با همراهى تيمى كامل ساخته شده كه جنس بدنه آن تركيبى از 
چوب، فايبرگلاس و الياف كربن اســت.وى با اشاره به  اينكه وزن پهپاد شناسايى رزمى 
مرصاد ســه كيلوگرم بوده و حداكثر ارتفاع عملياتى پرواز آن 10 هزار پا اســت، افزود: 
سرعت اوليه براى برخاســتن 60 كيلومتر بر ساعت و حداكثر سرعت اين پرنده 170 
كيلومتر بر ساعت بوده و داراى مقاومت پروازى 30 تا 40 دقيقه اى است.فرمانده سپاه 
ناحيه قوچان با تأكيد بر اين موضوع كه اين پهپاد قابليت مانور و شناسايى بالايى دارد، 
بيان كرد: پهپاد مرصاد رادار گريز بوده و در صورت تغييرات جزئى در آن قابليت نصب 
لانچر و موشك انداز نيز براى آن فراهم  شده و مى توان دوربين ديد در شب نيز روى آن 

نصب كرد.گفتنى است؛ پهپاد شناسايى رزمى مرصاد توسط بسيجيان گردان نهم امام 
حسين(ع) لشكر عملياتى 5 نصر در قوچان ساخته  شده و توسط قرارگاه امام حسين(ع) 
به  ثبت رســيده است.اين پهپاد به مدت سه ســاعت نيز بر فراز تايباد مورد تست قرار 

گرفته است.

 اولين پهپاد شناسايى رزمى توسط بسيجيان استان ساخته شد
رونمايى از «مرصاد»

طى انجام طرح هاى 
تحقيقاتى در 

آزمايشگاه موفق 
به توليد مواد آنتى 

باكتريال و ضد 
سرطانى شديم كه هنوز 

به مرحله به كارگيرى 
درانسان نرسيده است
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معاون آموزش و پرورش استان در سفر به اين شهر: 
صالح آباد سرزمين استعدادهاى

 نهفته است 

صالح آباد- صاحبى: معاون آموزش متوسطه اداره كل آموزش 
و پرورش خراسان رضوى گفت: صالح آباد سرزمين استعدادهاى 
نهفته است و در اين منطقه دانش آموزان با استعدادهاى بالا به 
طور فراوان و جدى تلاش مى كنند اميد است اين دانش آموزان 
جايگاه و قدر و منزلت خود را بدانند.رضا صابرى در جشن تجليل 
از دانش آموزان ممتاز شهرستان صالح آباد گفت: سه عامل براى 
پيشرفت و رشد دانش آموزان مورد نياز است : اميد به آينده، اعتماد 
به نفس و خودباورى.وى افزود: استان خراسان رضوى در كنكور 
سراسرى سال 97 رتبه هاى تك رقمى بسيار خوبى كسب كرد و 
خوشبختانه اين دانش آموزان ممتاز از ميان خانواده هاى متوسط 
بودند و افتخارآفرينان كنكور سراسرى و ساير آزمون ها از ميان 
خانواده هاى قشر متوسط جامعه بوده و هستند.سيد خليل صدر 
رئيس اداره آموزش و پرورش شهرستان صالح آباد نيز در اين مراسم 
گفت: دانش آموزان منطقه صالح آباد هوش بالا و اســتعدادهاى 
فراوانــى دارند و اگر بخواهند باوجود كاســتى ها و كمبودهاى 
آموزشى نسبت به شهرهاى برخوردار، مى توانند همه غيرممكن ها 
را ممكن كرده و به قله هاى رفيع علم و دانش دست يابند همان 
طورى كه امسال رتبه هاى متعدد ســه رقمى كه در طول 48 
دوره اى كه كنكور برگزار شده در صالح آباد بى نظير بوده و سبب 
درخشــش دانش آموزان اين منطقه در سطح استان شده است.

مديركل صدا و سيماى استان:
شبكه استانى خراسان رضوى، 

بزرگ ترين شبكه استانى كشور است
قدس: مديركل صدا و سيماى خراسان رضوى در آيين افتتاح 
ساختمان دفتر نمايندگى صدا و سيما در شهرستان گناباد گفت: 
شهرستان گناباد داراى بالاترين آمار پوشش ديجيتال در استان 
است. محسن نصرپور اظهار داشت: ميزان پوشش ديجيتال در 
شهر گناباد 98/5 درصد اســت و اميدواريم بتوانيم با راه اندازى 
سه ايستگاه ديگر، سال آينده پوشش صد درصدى ديجيتال را 
در گناباد به عنوان اولين شهر استان جشن بگيريم.وى از شبكه 
استانى خراسان رضوى به عنوان بزرگ ترين شبكه استانى كشور 
ياد كرد و گفت: وجود بابركت و نورانى امام رضا(ع) در كنار تعداد 
بالاى شهرها و جمعيت استان خراسان رضوى سبب شده است 
تا سال گذشته 500 ساعت در شبكه هاى سراسرى حضور داشته 
باشيم.وى، مركز خراســان رضوى را تنها مركز داراى 5 شبكه 
راديويى عنوان كرد و افزود: شبكه هاى راديويى استانى، ملى زيارت 
و سه شبكه برون مرزى ازبك، تاجيك و درى در قالب برنامه هاى 
مختلف، فرصت ها و توانمندى هاى اســتان را معرفى مى كند.

كسب 15 عنوان برتر در جشنواره فنى رسانه ملى 
همچنين خبر ديگرى حاكى است، در پانزدهمين جشنواره فنى 
رســانه ملى، صداوسيماى مركز خراسان رضوى حائز 15 عنوان 
برتر شد.در اين جشــنواره، مركز صداوسيماى خراسان رضوى 
موفق به كسب تنديس مركز برتر جشنواره، تنديس برتر واحد 
ساختمان و تأسيسات مراكز، تنديس برتر واحد انفورماتيك مراكز 
وتنديس برتر واحد ارتباطات زمينى مراكز شــد.مركز خراسان 
رضوى همچنين موفق به كسب عنوان برگزيده معاون فنى مراكز، 
مديريت برگزيده پشتيبانى فنى مراكز، مديريت برگزيده ارتباطات 
زمينى مراكــز، مديريت برگزيده انفورماتيــك مراكز، مديريت 
برگزيده فرستنده هاى راديويى مراكز، مديريت برگزيده تأسيسات 
مراكز، ايستگاه برگزيده راديويى تايباد، طرح برگزيده تأسيسات 

مراكز،طرح برگزيده حوزه پشتيبانى فنى مراكز شد.

مديركل اوقاف و امورخيريه خراسان شمالى 
عنوان كرد

واريز حق التوليه به حساب خزانه

بجنورد- خبرنگار قدس: مديركل اوقــاف و امور خيريه 
خراسان شــمالى گفت: تمامى هزينه هاى امور اوقاف با اذن 

ولى فقيه انجام و هيچ دخل و تصرفى در آن وجود ندارد.
حجت الاسلام عظيم آسوده با بيان اينكه رئيس سازمان اوقاف 
و امــور خيريه در زمينه امور اوقاف اختياركامل را از ســوى 
ولى فقيه دارد، اظهار كرد: موقوفات از شــئون ولى فقيه بوده 
و ايشــان به نماينده خود در سازمان اوقاف و امور خيريه اذن 
داده است.وى افزود: بنابراين اقداماتى كه رئيس سازمان اوقاف 
در حوزه موقوفات انجام مى دهد با اجازه ولى فقيه بوده و قطعاً 
با دقت و براساس قانون هزينه مى شود.وى تصريح كرد: اخيراً 
برخى نسبت به نحوه هزينه موقافات شبهه ايجاد كرده اند كه 
امور اوقاف درآمد حاصل از موقوفات را براى خود بر مى دارد كه 
اين ابهامات را رد مى كنيم.آسوده اعلام كرد: براساس آنچه كه 
در وقف نامه آمده است، اگر واقفان خلاف نيت عمل كنند به 
لعنت خدا و رسول او گرفتار مى شوند.وى اظهار كرد: بر اساس 
قانون مصوب مجلس شوراى اسلامى، هشت درصد از درآمد 
موقوفات حق التوليه اســت كه به خزانــه واريز و امور اوقاف 
اختيارى در آن ندارد.مديركل اوقاف و امور خيريه خراســان 
شــمالى گفت: بنابراين نمايندگان ولى فقيه در امور اوقاف و 
امور خيريه هيچ گونه تصرفى در درآمدهاى حاصل از موقوفات 

نداشته و نخواهند داشت.

بجنورد- خبرنگار قدس: مديركل اوقــاف و امور خيريه 

  انتخاب استاندار خراسان رضوى 
طولانى تر از انتخاب رئيس جمهور !

چندماه پيش وقتى قانون منع به كارگيرى بازنشستگان قطعى 
شد وقبل از اعلام از سوى مراجع قانونى مشمولان اين قانون 
خودشان بهتر از هر كسى مى دانستند كه بايد با پست ومنصب 
خود خداحافظى كنند و بى ترديد به مديران بالادستى خود 
گفته اند كه به فكر جايگزينى براى آن ها باشــند.با اين وصف 
فرصت دوماهه براى خداحافظى اين دسته از مديران در نظر 
گرفته شد و برخى در روزهاى اول استعفاى خود را نوشتند و 
رفتند و برخى هم تا آخرين روز ماندند و سرانجام بدون معرفى 
جايگزين رفتند.اينكه انتخاب هر مديرى قواعد شكلى و ماهوى 
خاصى دارد و بايد رعايت شود اصل غيرقابل انكارى است، اما 
اينكه چرا با اهمــال كارى يا هر چيزى ديگرى زمان انتخاب 
مديرى چون اســتاندار خراسان رضوى طولانى مى شود جاى 
سؤال دارد.اگر نگاهى به روند نام نويسى و انتخاب رئيس جمهور 
بــه عنوان عالى ترين مقام اجرايى كشــور بيندازيم مى بينيم 
موضوع بررســى صلاحيت ها و رأى گيرى و معرفى فردى به 
عنوان رئيس جمهور چند هفته بيشــتر طول نمى كشد حال 
چگونه مى شــود كه انتخاب يك استاندار پروسه طولانى ترى 
از انتخــاب رئيس جمهور دارد و هر روز احتمال و گمانه زنى 
جديدى مطرح مى شود كه نشان از بى خبرى مديران استانى 
و شهرى همچون نمايندگان استان دارد.اما آنچه مسلم است 
استانى مانند خراســان رضوى و شهر مشهد به دليل جايگاه 
ويژه اى كه دارد نيازمند مديريتى تمام وقت در تمام سطوح و به 

طور خاص در عالى ترين رده مديريتى يعنى استاندارى است.
بر اســاس نظر تمام كارشناســان حوزه مديريت افرادى كه 
تحت عناوينى چون سرپرست متصدى يك منصب مى شوند 
تصميمات جامعى نمى گيرند چون همواره اين احتمال وجود 
دارد كه مدير بعدى كه معرفى مى شود با نگاهى ديگر به مسئله 
مورد نظر ورود پيدا كند كه با برنامه هاى سرپرست در تضاد يا 
تعارض باشد.علاوه بر اين در مقطع كنونى استاندارى خراسان 
رضوى عملاً با يك نفر اداره مى شــود چراكه معاونان استاندار 
هم همراه او خداحافظى كرده اند و تمامى پست هاى حساس 
مديريت كلان اســتان خالى است و تا استاندار جديد معرفى 
نشــود امكان انتخاب آن ها هم وجود ندارد و نتيجه اينكه در 
حال حاضر خراسان رضوى در كماى مديريتى به سر مى برد 
كه هر روز بيدار شــدنش از اين خواب مصنوعى خسارت هاى 
ريز ودرشت فراوانى دارد كه جبرانش شايد زمان بيشترى ببرد 
وپس لرزه هاى ناملموسى دارد كه بى ترديد مديران وزارتخانه اى 
بيشتر به آن واقف هستند.نكته پايانى اينكه وزارت كشور از همان 
چند ماه قبل يا همان فرجه دوماهه آخر چرا به فكر بررســى 
صلاحيت تمام گزينه هاى جدى حتى گزينه هاى احتمالى نبود 
تا همزمان با خداحافظى اســتاندار سابق يا در كمترين زمان 
ممكن گزينه نهايى را معرفى كند و اكنون با طولانى تر شدن 
اين انتخاب حرف و حديث هاى متفاوتى از مشــخص نبودن 
فرد يا افراد مد نظر وزارت كشــور در محافل سياسى استان 
شنيده مى شود كه بى شك نتايج مثبتى در جهت همگرايى 
بيشــتر گروه هاى سياسى خراســان رضوى نخواهد داشت 
و هر گروه تصور مى كند گــروه ديگر در حال پيش انداختن 
گزينه خودش اســت در حالى كه در واقع شايد هيچ اقدامى 
صورت نداده باشند و همين ظن و ترديدها موجب فاصله هايى 
مى شــود كه بى دليل در مديريت اســتان رخنه خواهد كرد.

على محمدزاده

نفر اول رشته قرائت تحقيق سى و سومين 
جشنواره قرآن و عترت دانشجويان:

           نخبگان قرآنى بعد از مسابقات رها مى شوند 
ايكنا: نفر اول رشته قرائت تحقيق سى و سومين جشنواره قرآن 
و عترت دانشجويان كشور با بيان اينكه ارزش گذارى براى ايجاد 
انگيزه در دانشجويان قرآنى يك ضرورت است، گفت: نخبگان 
قرآنى بعد از مسابقات رها شده و در مباحث مختلف فرهنگى 
و آموزشى و برگزارى محافل و كارگاه هاى قرآنى در دانشگاه ها 
به كارگيرى نمى شوند و با توجه به ظرفيت هاى موجود، از آنان 

استفاده نمى شود. 
مجتبى محمدبيگى، در خصوص ســطح كيفــى اين دوره از 
مسابقات بيان كرد: خوشبختانه در خصوص سطح كيفى اين 
دوره از مسابقات ملى شاهد رشد بوديم و هر سال اين كيفيت 
در حال بهتر شدن است.وى افزود: حضور قاريان خوشخوان در 
اين دوره از مســابقات و كميته فنى حاذق و دعوت از بهترين 
داوران كشور كه بيشتر شــاهد حضورشان در عرصه قضاوت 
مســابقات قرآن اوقاف بوديم كه منطبق با كيفيت مسابقات 
بود و به برقرارى عدالت در مســابقات بين متســابقين كمك 
شايانى كرد. محمدبيگى تصريح كرد: متأسفانه نخبگان قرآنى 
در دانشگاه ها در طول سال، قبل و بعد از مسابقات رها مى شوند 
و اين يكى از مصداق هاى عدم ارزش گذارى به نخبگان قرآنى 
است در حالى كه دانشگاه مى تواند از ظرفيت همين نخبگان 
در طول سال براى برگزارى محافل قرآنى، برپايى كارگاه هاى 
آموزشــى و... استفاده كند.نفر اول رشته قرائت تحقيق سى و 
سومين جشــنواره قرآن و عترت دانشــجويان كشور با اشاره 
به ضرورت امتيازدهى به دانشــجويان قرآنــى بيان كرد: اگر 
ارزش گذارى به نخبگان قرآنى كم باشــد، انگيزه دانشجويان 
براى حضور در عرصه هاى قرآنى رنگ مى بازد؛ لذا بهتر اســت 

مسئولان نيز در اين خصوص ايجاد انگيزه كنند.



سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى 

وظيفه خود مى داند در 
جهت رفع مشكلات مردمى،  

سوژه هاى ارسالى از 
سوى خوانندگان  عزيز در 

حوزه هاى شهرى، اجتماعى، 
اقتصادى و ...  را پيگيرى و 

منعكس كند .
منتظر سوژه هاى شما از طريق 

سامانه پيامكى  هستيم.
لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.
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با هدف تكريم پدر بيمار عروس انجام شد 

 پيوند ازدواج در بيمارستان 

قدس:  بــا هدف تكريم پدر بيمار عروس، مراســم ازدواج زوج 
مشهدى در بيمارستان امام رضا(ع) برگزار شد. 

زوج مشــهدى كه قرار بود به يمن ولادت سالروز ميلاد حضرت 
نبى اكرم(ص) و امام جعفر صادق(ع) زندگى مشــترك خود را 
آغاز كنند، به علت بســترى بودن طولانى مدت پدر عروس در 
بيمارستان امام رضا(ع)، با حضور بر بالين پدر بيمار عروس، پيوند 
زندگى مشترك خود را در بيمارستان امام رضا(ع) جشن گرفتند. 
اين مراســم با هماهنگــى روابط عمومى بيمارســتان در پى 
درخواست خانواده داماد براى برگزارى مراسم عقد انجام شد كه 
با اختصاص اتاقى در اين بيمارستان براى مراسم، عقد اين زوج با 

حضور خانواده عروس و داماد برگزار شد. 
برگزارى آيين عقد اين زوج جوان در بيمارستان افزون بر تقويت 
روحيه پدر بيمار عروس، شادمانى بيماران بسترى و نيز پرستاران 

و كادر درمانى بيمارستان امام رضا(ع) را به دنبال داشت. 

معاون مركز مشاوره و توانمندسازى دانشگاه 
فردوسى مشهد انتقاد كرد

  جشن هاى  «ازدواج دانشجويى» 
شبيه همايش  برگزار مى شود

ايسنا: معاون مركز مشــاوره و توانمندسازى دانشگاه فردوسى 
مشهد گفت: جشن هاى ازدواج دانشجويى بايد به شكلى برگزار 
شود كه حس جشــن را براى حضار و زوج هاى دانشجو تداعى 
كند، اما گاهى اين جشن ها مشابه همايش ها و سمينارهاى علمى 
فرهنگى برگزار مى شــود كه در اين حالت مى توان آن را نوعى 

مناسك گرايى سازمانى و نقض غرض به حساب آورد.
دكتر مهدى كرمانى افزود: ازدواج به عنوان يك تجربه فردى و 
رويداد اجتماعى ابعاد فراگيرتر و پيچيده ترى از آن دارد كه بتوان 
با قيدهايى مثل ازدواج دانشــجويى و نظاير اين ها آن را طبقه 
بندى كرد. بر اين اساس قاعدتاً هدف از طرح ازدواج دانشجويى، 
مى تواند فراهم كردن امكانات لازم براى دانشــجويانى باشد كه 

داراى شرايط مناسب براى تأهل هستند. 
وى ادامه داد: ازدواج دانشجويى مى تواند نوعى برنامه مشوق براى 
هراس زدايى از جوانان و جلوگيرى از به تأخير اندازى مرحله اى 
از زندگى باشــد كه با دوران جوانى آن ها تناسب دارد و بايد در 
دوره اى كه ســلامت جســمانى و روانى و انگيزه عاطفى كافى 
براى ازدواج وجود دارد، شكل  گيرد؛ بنابراين ازدواج دانشجويى 
نه به عنوان يك سنخ از ازدواج، بلكه به مثابه مجموعه تسهيل 
كننده هايى است كه براى تحقق تصميم ازدواج از طرف جوانان 
در محيط دانشگاه تدارك ديده مى شود. مسئول دفتر آموزش هاى 
شهروندى و مهارت هاى اجتماعى دانشگاه فردوسى مشهد بيان 
كــرد: ازدواج هايى كه در دوران شــادابى جوانى در يك محيط 
شناخته شده فرهنگى و اجتماعى مثل دانشگاه شكل مى گيرد، 
فرصت مناسبى براى همسرگزينى بر پايه معيارهاى اقتصادى، 
اجتماعى و فرهنگى است. چنين ازدواج هايى از پشتيبانى توأمان 
عاملان رسمى و غير رسمى بويژه خانواده و متوليان امور فرهنگى 
در دانشگاه و نيز شبكه هاى دوستى برخوردار است كه مى توانند 

در جهت تقويت آن ها عمل كنند.

در گفت وگو با دست اندركاران مطرح شد
 از«تى.او.دى» تا گره ترافيكى 

ميدان راه آهن مشهد

ايرنا: مديركل راه آهن خراسان گفت: در اجراى سياست هاى 
وزارت راه و شهرســازى ايستگاه هاى مهم و بزرگ كشور از 
جمله مشــهد به ساير شبكه هاى حمل و نقل از جمله مترو 

و شبكه حمل و نقل درون و برون شهرى متصل مى شوند. 
محمدهادى ضيايى مهر از ساخت يك پايانه تركيبى مبتنى 
بر الگوى تى.او.دى در غرب مشهد خبر داد و افزود: اين پايانه 
پذيراى مسافران خط 3 مترو مشهد، راه آهن حومه  اى گلبهار 
- مشهد، راه آهن گرگان - مشهد و پايانه هاى اتوبوسرانى برون 

شهرى، درون شهرى و تاكسيرانى مشهد خواهد بود.
وى اظهار داشــت: محدوده زمين مورد نياز براى ســاخت 
اين پايانه مشــخص شــده و توافقات لازم در باره مطالعات 
دســتگاه هاى مختلف از جمله شهردارى مشــهد، راه  آهن 
جمهورى اســلامى ايران و شــركت ســاخت و توســعه 

زيرساخت هاى حمل و نقل انجام شده است.
وى گفت: اتصال ايســتگاه راه آهن مشهد به خط 2 مترو و 
ساخت پايانه شــماره 2 در اين ايستگاه از جمله طرح هاى 
موجود در طرح تفصيلى ايســتگاه راه آهن مشهد است كه 
قرارداد اجراى آن با يك شركت مشاور داخلى منعقد شده و 

تا پايان امسال به اتمام مى رسد.
مدير كل راه آهن خراسان نيز همچنين در خصوص مشكلات 
ترافيكى ميدان راه آهن مشهد گفت: كاركنان راه آهن خراسان 
كه در خانه هاى سازمانى اين محدوده زندگى مى كنند نيز از 

اين ترافيك مستأصل شده اند.
محمد هادى ضيايى مهر افزود: سال گذشته پيش از ساخت 
ايستگاه قطار شهرى موضوع رفع اشكالات ترافيكى ميدان راه 
آهن مشهد را با شهردارى مطرح كرديم كه با شروع عمليات 
ساخت ايستگاه قطار شهرى در محوطه ميدان، نيمى از آن 
و تأسيسات موجود در اختيار پروژه قطار شهرى قرار گرفت.

وى اظهار داشــت: براساس مذاكرات انجام شده با شهردارى 
مشهد مقرر گرديد اصلاح طرح هندسى ميدان راه آهن اين 
شهر به بعد از ساخت ايستگاه مترو و بهره بردارى از آن موكول 

شود.
ضيايى مهر، با بيان اينكه حدود سه ماه از بهره بردارى كامل 
ايســتگاه قطار شــهرى متصل به ميدان راه آهن مى گذرد، 
گفت: در هفت ماه گذشــته تعداد زائران و مسافران ورودى 
و خروجى مشــهد 8 ميليون و 600 هــزار نفر بود؛ بنابراين 
از متوليان اصلاح هندســى اين ميدان كه شهردارى منطقه 
3 مشهد اســت، انتظار مى رود نسبت به اتمام طرح اهتمام 

بيشترى داشته باشند.
وى افزود: با توجه به فعاليت شــبانه روزى ايســتگاه پرتردد 
مشــهد، ضرورت انجام اقدامات زيربنايى و اساســى در اين 
محوطه و مشــكل كمبود منابع مالى شــهردارى مشــهد، 
فعاليت هاى انجام شده در اين زمينه تاكنون قابل قبول است.
ســخنگوى حوزه معاونت حمل و نقل و ترافيك شهردارى 
مشهد نيز درباره معضلات ترافيكى اين محدوده گفت: يكى 
از تأكيدات شــهردار سابق مشهد، اصلاح هندسى ميادين و 
تقاطع هاى شهرى بود و در اين راستا اصلاح ساختار هندسى 

ميدان راه آهن مشهد در دستور كار قرار گرفت.
مجيد بخت آزما، زمان بهره بردارى كامل طرح اصلاح هندسى 
ميدان مزبور را پايان آذر مــاه اعلام كرد و افزود: بايد توجه 
داشــت مشكل ترافيكى كه هم اكنون در اطراف اين ميدان 
ايجاد مى شــود به خاطر اين ميدان نيســت، بلكه به دليل 
استفاده خودروها از دو دوربرگردان ايجاد شده در بلوار شهيد 

كامياب (راه آهن) است كه در نزديكى ميدان مى باشد.
وى اظهار داشــت: به دليل اجراى ايســتگاه خط 2 مترو 
مشــهد در فضاى اين ميدان و در پى تغيير مســير بلوار 
راه آهن (شــهيد كاميــاب)، محدوده پاركينــگ و پايانه 
تاكسى هاى درون شهرى در مسير منتهى به اين ميدان 
دچار تغييراتى گرديد كه پس از اصلاح هندســى ميدان 

اين مشكل نيز رفع خواهد شد.
بخت آزما گفت: در اجراى طرح هاى پيش روى شــهردارى 
در ميدان راه آهن مشهد، مســيرهاى پياده رو و مسير هاى 
دسترسى آسان به حمل و نقل عمومى براى مسافران قطار 

ايجاد خواهد شد.
وى افزود: به منظور رفع گره هاى ترافيكى، اصلاح هندســى 
ميدان هاى راه آهن، جانباز، شهيد فهميده و سه راه راهنمايى 
اين شــهر در دســتور كار قرار گرفته و در اين ميان اصلاح 
هندسى ميدان هاى راه آهن و جانباز به دليل اهميت زياد تا 

پايان آذرماه تكميل خواهند شد.

مدير تأمين مسكن كميته امداد خراسان رضوى:
 5000 باب مسكن مددجويى جديد 

در استان  واگذار مى شود
تسنيم: مدير تأمين مسكن كميته امداد خراسان رضوى گفت: 
هدف گذارى اين نهاد تا پايان ســال خريد و ساخت 5000 باب 
مسكن مددجويى بوده كه ساخت 3500 باب مسكن باقيمانده به 

مشاركت خيران و بانك هاى عامل گره خورده است. 
محمدرحيم صحراپيما اظهار داشــت: از ابتداى امسال تا پايان 
مهرماه، كميتــه امداد خراســان رضوى به  منظــور حمايت 
مددجويان خود 2495 طرح عمرانى را انجام داده كه اين رقم در 

مورد مشابه سال گذشته 1750 مورد بود. 
وى بيان كرد: انجام فعاليت هاى عمرانى در هفت  ماه  امســال 
شــامل 870 مورد ساخت مسكن روستايى، 317 مورد ساخت 
و خريد مســكن شهرى، 1156 مورد تعميرات، 50 مورد انجام 
طرح هاى نيمه تمام روستايى و شــهرى و 102 مورد بهسازى 

سرويس هاى بهداشتى است. 
صحراپيما ادامه داد: براى طرح هاى عمرانى اجرا شده در هفت 
 ماه امسال بيش از 13 ميليارد و 582 ميليون تومان اعتبار هزينه 
شده كه 9 ميليارد و 945 ميليون تومان آن از منابع دولتى و باقى 

آن از محل صدقات مردم به كميته امداد بوده است. 

زاويه تصوير

پاركينگ كاملاً اختصاصى!
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مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 نرخ پايين خريد تضمينى گندم
عاقبت با سه ماه تأخير نرخ خريد تضمينى 25 
قلم محصول كشــاورزى از طرف دولت اعلام 
شد كه بسيار نازل و غيرواقعى است. از جمله 
گندم 1470 تومان! كه يك پيام واضح و روشن 
به كشاورزان اســت! پيامى غيرمستقيم. چرا 
دولت صادرات زعفران و پسته را آزاد گذاشته 
تا به قيمت هاى نجومى برسد و جلوى صادرات 
گندم را گرفته! كدام ديوان سالاران در پسته و 

زعفران منافع ميلياردى دارند؟ وزير كشاورزى كه 20 هكتار باغ پسته در ورامين دارد و تصادفاً! اجازه 
صادرات محصولات كشاورزى هم در اختيار همين وزير است، آيا در اين نرخ گذارى نقش ندارد؟

930...2598

 تجارى موقت يعنى چه؟
اول  بفرماييد تجارى  موقت  يعنى  چه  كه  از كسبه ها  گرفته مى شود كه  هيچ  امتيازى  هم  براى 
 مالك  محسوب  نمى شود؟ دوم  اين  مبالغ به  كجاها خرج  مى شود؟ سوم ملكى  كه  كلاً در مسير 
 اســت  تجارى  موقت  چه  معنا دارد؟ از سال  90 هر ســال  مى رفتيم  شهردارى  تجارى  موقت  
نمى دادند اكنون يك  دفعه   مبلغى بالا برايمان  آمده . ما پنج كاسب  هستيم  با اين  وضع  موجود 

حتى  توان  تقسيط  مبالغ تجارى  موقت  را هم  نداريم.
915...4842

 پيشنهاد به اتوبوسرانى
به سازمان اتوبوسرانى پيشنهاد مى كنم كه با فروشگاه اتكا قرارداد بسته و به آن ها دستگاه شارژ 

من كارت بدهد تا هم مشكلى در نبود پول خرد پيش نيايد و هم كار مردم راه بيفتد.
938...2651

قلم محصول كشــاورزى از طرف دولت اعلام 
شد كه بسيار نازل و غيرواقعى است. از جمله 
 تومان! كه يك پيام واضح و روشن 
به كشاورزان اســت! پيامى غيرمستقيم. چرا 
دولت صادرات زعفران و پسته را آزاد گذاشته 
تا به قيمت هاى نجومى برسد و جلوى صادرات 
گندم را گرفته! كدام ديوان سالاران در پسته و 

محسن متولى اشــكذرى  مدت هاست 
گرانى گريبانگير بازار گوشــت شــده و در 
حالى كه قيمت ها ســر به آسمان گذاشته 
مردم كم درآمــد، توان خريد يك كيلوگرم 

گوشت را هم ندارند.
اين درحالى اســت كه نوســانات ارز نيز در 
ماه هاى اخير سبب تشديد گرانى ها شده و 
متوليان اين حوزه مدعى هستند كه تلاش 
آن ها در عرضه گوشــت بــه قيمت مصوب 
براى جلوگيرى از افزايش قيمت هاست، اما 
نظرات مردم نشان مى دهد كه بى تدبيرى در 
توزيع گوشــت طرح تنظيم بازار باعث شده 
است كه همه روزه شاهد رشد غيرمعمولى 
قيمت ها در اين حوزه در شرايطى كه قيمت 

ارز روند كاهشى دارد، باشيم. 

  توزيع نامناسب گوشت هاى تنظيم بازار
گزارش قدس از ســطح بازارهم از افزايش 
قيمت كالاهاى اساســى در مناطق مختلف 
شــهر حكايت دارد، اما دراين ميان توزيع 
نامناســب گوشــت هاى طرح تنظيم بازار 

نمك بر زخم مردم مى پاشد.
يكى از شــهروندان در منطقه قاسم آباد به 
خبرنــگار ما مى گويد: خودم شــاهد تخليه 
يك تريلى گوشت برزيلى در فروشگاه رفاه 
چهارراه مخابرات بودم كه بعد از دو ساعت 
ايســتادن هيچ گوشت تنظيم بازارى توزيع 
نشــد و كاميون ها با گوشــت ها رفت، هنوز 

برگه مهر شده فروشگاه را دارم.
براى بررسى بيشــتر و مطلع شدن از نحوه 
توزيع گوشت هاى طرح تنظيم بازار به چند 
فروشــگاه زنجيره اى شهر مراجعه مى كنم و 
بعد از ســاعت ها جســت وجو در هيچكدام 
از آن ها اثرى از گوشــت طرح تنظيم بازارى 
پيدا نمى كنم، در يكى از فروشــگاه ها مردى 
مسن كه خود را ســعيدى معرفى مى كند، 
مى گويد:هر روز 7 صبح از آخر وكيل آباد به 
ميدان بسيج مى آيم كه از فروشگاه زنجيره اى، 
گوشت طرح تنظيم بازار بگيرم، ولى با چشم 
خودم مى بينم كه چند سبدگوشــت تنظيم 
بازار تحويل فروشگاه مى شود، اما فقط به 6 
نفر آن هم يك بســته يك كيلويى گوشت 
مى دهند وكســى هم نيســت نظارت كند، 

نمى دانم بقيه گوشت ها چه مى شود.
 به ســراغ يكى ديگــر از واحدهاى توزيع 
گوشت طرح تنظيم بازار مى روم، پيرمردى 
درآنجا تقاضــاى طرح گوشــت مى كند و 
فروشــنده به او مى گويد گوشت تمام شده 
است و شايد روزهاى آينده برايمان بياورند 
پيرمــرد نااميدانه در حال خارج شــدن از 
فروشــگاه است كه به ســراغش مى روم، او 
كه خــود را ترابى معرفى مى كند، مى گويد: 
همه فروشگاه هاى شهر را جست وجو كردم 
هزينه خوراك وهزار هزينه ديگر باعث شده 
دنبال گوشت هاى ارزان قيمت دولتى باشم، 

اما متأسفانه پيدا نمى شود.

  درگيرى براى چند 
كيلو گوشت

در يكــى از فروشــگاه ها در 
خيابان فلســطين كه محل 
توزيــع گوشــت هاى طرح 
تنظيم بازار است با چند تن 
از مردم همكلام مى شــوم، 
خانمى كه خــود را قنبرى 
مى گويد:  مى كنــد،  معرفى 
هر روز در رسانه ها مى شنويم 
چنديــن تن گوشــت براى 
تنظيم بازار اســتان در حال 
پخش است، اما هر بار كه به 

اين فروشگاه ها مراجعه مى كنيم خبرى از اين 
گوشت ها نيست و فروشندگان اعلام مى كنند 
كه گوشت هاى تنظيم بازارى تمام شده است.

على حســينى هم كه براى خريد گوشــت 
با قيمــت مصوب آمده اســت مى گويد: به 
نظر مى رسد كه دســت هاى پنهانى در كار 
اســت كه اين گوشــت ها به دست مصرف 
كننده اصلى نمى رســد. وى ادامه مى دهد: 
مدتى قبل خبردار شــدم كه اين گوشت ها 
در فروشــگاه خيابان خاكى توزيع مى شود 
و چــون وضــع مالى خوبى نــدارم به آنجا 
رفتم، ولى متأســفانه شاهد درگيرى مردم 
با يكديگر بر ســر خريد چند كيلو گوشت 
بودم كه به يكديگر حرف هاى نامربوطى هم 

مى زدند. 
خانم عسكرى هم كه ازاين وضعيت كلافه شده 
است، مى گويد: مديريت عرضه گوشت طرح 
تنظيم بازار بشدت ضعيف است؛ به مسئولين 
توزيع بگوييد اگر نمى توانند درست كار كنند 
مسئوليت را به فرد يا سازمان ديگرى بسپارند.

   ما بى تقصيريم
با يكى از فروشندگان هم كه صحبت مى كنم، 
مى گويد: مردم كلافه شده اند روند توزيع آنقدر 
ضعيف است كه همه شــاكى هستند ما هم 
تقصيرى نداريم هم مقدار گوشت ها كم است 
و هم هيچ حســاب و كتاب خاصى ندارد كه 

اين گوشت ها تا چه زمانى به 
دست ما مى رسد تا آن ها را 
توزيع كنيم. من و همكارانم 
در ايــن ميان به دردســر 
افتاده ايــم و بد و بيراه مردم 

نثار ما مى شود.

   يك قاچ ازميوه!
شركت پشــتيبانى امور دام 
خراســان رضــوى يكى از 
سازمان هايى است كه وظيفه 
نظارت و توزيع گوشت هاى 
برعهده  بــازار  طرح تنظيم 
آن قرار گرفته اســت براى آگاهــى از دلايل 
نابسامانى هاى موجود در توزيع گوشت طرح 
تنظيم بازار به دفتر مديركل پشتيبانى امور دام 
خراسان رضوى مى روم، سيد احمد دلقندى در 
اين بــاره مى گويد: در بحث طرح تنظيم بازار 
ما يــك قاچ از ميوه هســتيم و انجام وظيفه 
مى كنيــم و هر زمانى كه قيمت از يك حدى 
مى گذرد براى اينكه فشــار به مصرف كننده 
نيايد و قيمت روند صعودى تندى نداشته باشد 
ورود پيدا مى كنيم و به اشكال مختلف زير نظر 

تنظيم بازار استان گوشت را توزيع مى كنيم.
 وى مى افزايد:پارامترهاى مختلفى در بحث 
گرانى مؤثر است يكى بخش مربوط به نهاده 
اســت كه با توجه به مشكلاتى كه در بحث 
واردات به وجود آمد و خشكسالى هايى كه 
در كشور اتفاق افتاد، سبب شد نهاده قيمت 
صعودى داشــته باشــد و در كنار آن يك 
مشكل ديگر بحث اعتصاب رانندگان بود كه 
باعث كمبود نهاده ها در بازار شــد كه باعث 

شد قيمت افزايش پيدا كند.

   تلاش براى ارزانى گوشت
مديركل پشــتيبانى امور دام خراسان رضوى 
با اشــاره به اينكه مقدار گوشــتى كه توزيع 
مى شــود جوابگوى نياز شــهروندان نيست، 
مى گويد: 342 تن گوشــت استراليايى از برج 
4 تــا 8 توزيع كرده ايم يعنــى روزى 3 تن به 

طور متوسط توزيع شده واين مقدار در شهرى 
كه نزديك 60 تن گوشت قرمز روزانه مصرف 
مى كند عددى نيست به همين دليل مقدارى 
كــه مى آيد قطعــاً نياز شــهروندان را تأمين 
نمى كند،اين كار فقط براى اين اســت كه تا 
حدودى قيمت گوشت قرمز را كنترل و از اين 
افزايش بى رويه كه متأثر ازشــرايط اقتصادى 

كنونى است جلوگيرى كنيم.
دلقندى بــا تأكيد بر اينكه ما تلاش مى كنيم 
ميزان توزيع را بالاتر ببريم تا نزديك شويم به 
نياز 60 تن در روز مى افزايد: ولى واقعيت اين 
اســت كه آن مقدار كه نياز احساس مى شود 
نمى تــوان وارد كرد وايــن افزايش قيمت هم 
اجتناب ناپذير اســت و ما تــلاش مى كنيم 
حداقل قيمت ها را در همين حد نگه داريم و 
بتوانيم قسمتى از نيازها را هم تأمين كنيم و 
توزيع بيش از دو برابر گوشت قرمز نسبت به 
سال گذشته هم داشته ايم، ولى در برابر مصرف 
روزانه 60 تن و مصرف ســاليانه 22 هزار تن 
نياز گوشــت قرمز مشهد عددى كه ما توزيع 
كرديم اگر تا آخر سال نهايت 2000 تن بشود 
حدود 10 درصد نياز مردم مى شود كه جوابگو 
نخواهد بود و اين 10 درصد به آن شكلى كه 
مد نظر شماست كه يكدفعه قيمت را 10 هزار 

تومان كاهش دهد، امكان پذير نيست.
مديركل امور پشــتيبانى دام خراسان رضوى 
درباره توزيع نامناسب گوشت هاى طرح تنظيم 
بازار مى گويد: ستاد تنظيم بازار استان تعيين 
كرده گوشــت اســتراليايى در فروشگاه هاى 
شهرما توزيع شود چون در دستورعملى كه از 
تهران آمده آن ها اولويت داشــتند و اگر آن ها 
نتوانند تأمين كنند در اختيار فروشگاه هاى رفاه 

و تعاونى مصرف قرار مى گيرد.

  عذرخواهى از مردم 
وى مى افزايد: من نمى توانم بگويم هيچ گونه 
تخلفى در توزيع گوشت هاى طرح تنظيم بازار 
وجود ندارد و نمى توانم همه را متخلف بدانم، 
ولى تمام تلاش ما اين است گوشتى كه وارد 
استان مى شود را افزايش دهيم و توزيع دقيق تر 
انجام شــود و به همراه سازمان صمت نظارت 
مى كنيم تا اين اقلام دقيق تر به دســت مردم 

برسد.
دلقندى با تأكيد بر اينكه وظيفه ماســت كه 
تلاش خود را براى كم كردن مشكلات بيشتر 
كنيم، خاطرنشــان مى كند:اگر در اين زمينه 
مردم راضى نيستند بنده به عنوان يك مدير 
مســئول در حوزه خود عذرخواهى مى كنم و 
سعى مى كنيم تلاشــمان را بيشتر كنيم كه 

مشكلات مردم را كمتر كنيم.

گزارش قدس از افزايش بى سابقه قيمت ها

داستان قهر گوشت با سفره مردم ادامه  دارد 

مديريت عرضه گوشت 
طرح تنظيم بازار 

بشدت ضعيف است؛ به 
مسئولين توزيع بگوييد 
اگر نمى توانند درست 

كار كنند مسئوليت را به 
فرد يا سازمان ديگرى 

بسپارند

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

مـخــاطـبـان گـرامى! مى توانيد 
را در  عكس ها و سوژه هاى خود 
حوزه هاى شهرى، اجتماعى و ... 

به ايميل زير ارسال نماييد.
 khorasanemrooz@yahoo.com

واحدنوع كالا
متوسط قيمت 
در سطح شهر

(تومان)

8,000

8,200

4,200

7,200

36,600

كيلوگرم

كيلوگرم

100 گرمى

810 گرمى

حلب 5 كيلويى

برنج هندى 1121

برنج پاكستانى باسماتى
كره (پگاه)   

روغن مايع (لادن)  

روغن نباتى جامد(لادن) 

روز بازار ��ھد



روی �ط حاد� بازخوانى پرونده فرونشست زمين در مسير قطار مشهد - تهران

فاجعه انسانى در راه است؛ دولتمردان برنامه اى ندارند!
مهــدى كاهانى مقــدم  اخيــراً يكى از 
مديران زلزله  شناســى وزارت كشــور با اشــاره 
بــه شــكاف هاى ايجاد شــده در مســير قطار 
مشهد-تهران نسبت به وقوع بحران انسانى هشدار 
داد. على بيت اللهى گفت: فرونشست زمين براثر 
افت سطح آب در دشت هاى اشتهارد، ورامين 
و مناطــق جنوبــى اين شهرســتان در جوار 
روستاى معين آباد، مسير راه آهن تهران-مشهد 
در حوالى ايستگاه ابردژ و طرفين آزاد راه قم-
 گرمسار، سبب ايجاد شكاف هايى وحشتناك  در 

سطح زمين شده است.
آن طور كه پيش از اين نيز مطرح شده بود، در 
فاصله مشهد- تهران چهار دشت بحرانى وجود 
دارد كه يك مورد آن دشــت نيشابورو سپس 
سبزوار است. هرچند فرونشست زمين به طور 
ميانگين حدود 57 تا 60 سانتى متر اعلام شده، 
در برخى از مناطق  تا حدود 3 متر نيز مشاهده 

و ثبت شده است. 
به گفته مدير بخش زلزله شناسى و خطرپذيرى 
مركز تحقيقات راه و شهرسازى وزارت كشور، 
دهانه گســل يا شكاف دشت نيشابور در دهه 
70 حداكثر 3 ســانتى متر عــرض و در دهه 
80 يك تا 2 متر عمق فرونشســت پيدا كرده 
بود و هم اكنون عرض آن به 20 متر با عمقى 
نامشخص افزايش يافته كه اين گسل، خطوط 
راه آهــن و جــاده مشــهد- تهران را نيز قطع 
مى كند. بنابراين احتمال و خطر فرونشســت 
زمين در مســير ريل قطار جدى اســت و در 
صورت وقوع چنين رويدادى، با بحرانى انسانى 
روبه  رو خواهيم شــد. وى از مسئولان وزارت 
نيرو، جهاد كشاورزى و سازمان محيط زيست 
خواســت كه به طور جدى به اين قضيه ورود 
پيدا كنند. اظهارات اخيــر مدير بخش زلزله 
شناســى و خطرپذيرى مركــز تحقيقات راه 
و شهرســازى وزارت كشــور، هرچند دقيقاً 
كپى گفته هاى دو ســال پيش دكتر مژگان 
ثابت تيمورى، عضو هيئت علمى پژوهشكده 
گردشگرى جهاد دانشگاهى مشهد است، اما 
اين ســخنان را از آن جهت كه شايد تلنگرى 
باشد براى مديران دستگاه هاى مسئول در اين 

حوزه، به فال نيك مى گيريم.

  احتمال شكستن كمر ريل كنونى قطار 
مشهد - تهران

در عين حال روزنامه قدس از چندســال قبل 
موضوع فرونشســت زمين در دشــت مشهد 
و در مســير ريــل راه آهن مشــهد-تهران را 

مورد بررســى قرار داده و بــا انعكاس نظرات 
كارشناسان مربوطه و تذكر و هشدارهاى آنان، 
خواستار توجه مسئولان دستگاه هاى ذيربط 
و عزم جدى آنان براى رفع مشــكل پيش رو 

شده است.
پروفســور پرويز كردوانى، پدر كويرشناســى 
ايــران و اســتاد نمونــه دانشــگاه تهــران، 
در  كــه  اســت  كارشناســانى  از  يكــى 
گفت و گو با قدس تأكيد مى كند: آينده خيلى 
بدى داريم و احتمال شكستن كمر ريل كنونى 

قطار مشهد - تهران وجود دارد.
وى با بيــان اينكه فاجعه انســانى در كمين 
است، مى گويد: الان كمر جاده ميبد و اردكان 
به خاطر فرو نشست زمين شكسته، آن وقت 
آقايــان چطور ادعا مى كنند كــه چون جاده 
مشهد - تهران سالم است، پس ريل هم دچار 
مشكل نمى شود؟ آقايان منتظرند، اين جاده 
بشــكند، بعد چاره كنند!؟ آيا ريل بايد دچار 
شكست شــود و فاجعه اى اتفاق بيفتد تا فرو 

نشست زمين برايشان مفهوم پيدا كند؟
در يكى از مقالات تحقيقاتى دانشگاه فردوسى 
هم كه همان زمان منتشــر شد، در خصوص 
دشت نيشابور آمده است: نشست زمين سبب 
ايجاد شــكاف هايى به طول چندين كيلومتر 
در بخش غربى دشت نيشابور شده است. اين 
شكاف ها به احتمال زياد از يك گسل مدفون 
در پى سنگ تبعيت مى كند. اين شكاف داراى 
امتداد شــمالى جنوبى مى باشد. شكاف هاى 
ايجاد شده سبب آســيب به جاده ها، پل ها و 
تغيير شــيب در زمين هاى كشاورزى و ايجاد 
مشكلات زيادى براى كشــاورزان شده است. 
اين شــكاف در حال حاضر نيز از دو طرف در 
حال توسعه است، به طورى كه يك روستا در 
شمال اين شكاف ها در معرض تهديد قرار دارد.

دكتر مژگان ثابت تيمورى نيز در گفت وگو با 
ايســنا خاطرنشان كرد كه كشور ما نسبت به 
استانداردهاى جهانى، چهارهزار برابر سرعت 
فرونشســت بيشــترى دارد و اين مشكل در 

استان هاى شرق كشور از جمله خراسان رضوى 
بسيار چشمگيرتر است.

پايگاه خبرى وزارت راه و شهرســازى هم در 
گزارشى اعلام كرد كه فرونشست و بازنشست 
زمين در مسير راه آهن سراسرى مشهد-تهران 
در اين منطقه نگرانى هاى جدى را ايجاد كرده 

است.

  كنترل برداشت از منابع زيرزمينى آب
ايــن درحالى اســت كه برخى مســئولان و 
دســت اندركاران اين حوزه با بيان اينكه هيچ 
راهى براى مقابله بــا آن در كوتاه مدت وجود 
نــدارد، رفع مشــكل فرونشســت زمين و به 
تبع آن جلوگيرى از شكستن كمر ريل قطار 
مشــهد- تهران را در گرو كنترل برداشــت از 
منابع زيرزمينى آب دانسته و جابه جايى اين 
خط آهــن را به دليل هزينه هاى بســيار بالا 

ناممكن اعلام مى كنند.
به عبارت ديگر اين گفته اســتاد كردوانى كه 
«ريل بايد دچار شكست شود و فاجعه اى اتفاق 
بيفتد تا فرو نشست زمين برايشان مفهوم پيدا 
كند» رنگ واقعيت به خود مى گيرد؛ واقعيتى 
تلخ كه حاكــى از ناكارآمدى دســتگاه هاى 
اجرايى و بى تفاوتى دولتمردان نسبت به جان 
ميليون ها انسانى است كه هر روزه در اين مسير 

با قطار تردد مى كنند.
واقعيت تلخ ديگرى نيز كه طى اين ســال ها 
موجبات نگرانــى مردم را فراهم كرده، ناتوانى 
دولت در جلوگيرى از برداشت بى رويه از منابع 
آب زيرزمينى كشــور بوده اســت؛ به حدى 
كه ميزان افت ســاليانه سطح آب سفره هاى 
زيرزمينى در اغلب دشــت هاى كشور به حد 
بحرانى رســيده، بيش از نيمى از 609 دشت 
كشور، ممنوعه اعلام شده و دشت هاى ديگر 
كشور نيز يا فاقد منابع آب زيرزمينى شيرين 
قابل توجه بوده و يا داراى آب هاى شور و بدون 

كيفيت مناسب هستند.
بر اســاس آمارهاى موجود، ميزان فرونشست 
در دشت  مشهد 25 سانتى متر در سال رسيده 

است.

آب و �وا
 تداوم بارش هاى رگبارى 

در خراسان رضوى
قدس: مركزپيش بينى اداره كل هواشناسى خراسان رضوى 
اعلام كرد بارش هاى رگبارى در مناطق مختلف استان تا صبح 
چهارشــنبه هفتم آذرماه ادامه دارد. بر اين اساس با توجه به 
حجم بارش هاى همراه با رعد و برق، وزش باد شديد لحظه اى 
و بارش تگرگ در نواحى مستعد، احتمال آبگرفتگى و سيلابى 
شدن مسيل ها در خراسان رضوى وجود دارد. اين بارش ها در 
بيشتر مناطق خراسان رضوى بويژه شهرستان هاى بردسكن، 
سبزوار، نيشابور، خوشاب، كاخك، گناباد، بجستان، كاشمر، 
چناران، كلات، سرخس، تربت جام، فريمان، درگز، بينالود و 

مشهد رخ مى دهد.

یاددا�ت

��ر

 آن خورشيدِ دوست داشتنى 
و اين پشتِ بام هاى لعنتى!

يكم. شهريورماهِ 91 شش سالِ پيش بود كه مديرعاملِ وقتِ 
شركتِ برقِ منطقه اى خراسان گفت: نيروگاه هاى خورشيدى 
كوچك بر پشت بام هاى استان نصب مى شود. (ايرنا). محمد 
حسن متولى زاده با بيان اين كه شمارِ روزهاى آفتابى در ايران، 
6 برابر كشورهاى اروپايى است، افزود: طرحى از سوى شركت 
برق منطقه اى خراســان به وزارت نيرو پيشنهاد شده كه اگر 

دولت تصويب كند در خراسان رضوى اجرا مى شود. 
دوم. در واپســين روزهــاى فروردين ماهِ همين امســال، 
خبرگزارى هاى داخلى نوشتند: «با پنج ميليون تومان صاحب 
نيروگاه كوچك برق شويد» حسين صبورى مديرعامل شركت 
توزيع نيروى برق تهران بزرگ به خبرنگار باشگاه خبرنگاران 
گفت: «كمترين سرمايه مورد نياز براى ورود به اين طرح حدود 

پنج ميليون تومان در سطح نيروگاه هاى كم ظرفيت است.» 
سوم. برنامه ششم توسعه مى گويد، «مقدارِ توليد انرژى هاى نو 

تا پايان سال 1400 بايد به 5 هزار مگاوات برسد.» 
چهارم. راه اندازى نيروگاه خورشيدى كوچك، آيا اقتصادى 

است ؟
يك كارشناس در يك ســايتِ علمى پاسخ مى دهد: «نصب 
سلول هاى خورشيدى براى خانه ها در كوتاه مدت اقتصادى 
نيست، اما اگر به شبكه برق متصل باشد، مى توان گفت؛ يك 

سرمايه گذارى خوب است.» 
پنجم. 300 روز در هر سال، خورشيد در 90 درصد از مناطق 
ايران، مى تابد. اين يعنى كشورِ ما ظرفيتِ خيلى خوبى براى 

سرمايه گذارى در بهره گيرى از انرژى خورشيدى دارد. 
ششــم. اكنون ما به ازاى هر كيلو وات برق، 80 تومان پول 
مى دهيم اما اگر سلول هاى خورشيدى بر روى پشت بام هاى 
خودمان نصب كنيم، دولت 10 برابر آن را به ما پول مى دهد، 

يعنى هركيلو وات 800 تومان.
هفتم. ماجرا اما به اين ســادگى ها هم نيست و انتقادهايى 
نيز وجــود دارد. دكتر كوروش  شــورى، دبير انجمن انرژى 
خورشيدى مى گويد: «تجهيزات نيروگاه كوچك خورشيدى 
برخلاف آنچه دولتمردان مى گويند 15 ميليون تمام نمى شود 
و اگر بخواهيم تجهيزات استاندارد و باكيفيت نصب كنيم بايد 
به ازاى هر كيلووات ساعت، 10 ميليون پرداخت كنيم كه در 
اين صورت قيمت تمام شده اين نيروگاه هاى خانگى، از 30 

ميليون تومان كمتر نمى شود.» 
هشــتم. هر پنل/صفحه خورشــيدى چند؟... كارشناسان 
مى گوينــد: قيمت پنل هاى خورشــيدى، از 6 تا 30 ميليون 
تومان متغير است. چنان كه معاون توسعه بخش غيردولتى 
«ســاتبا» مى گويد: «هر كيلو وات پنل خورشــيدى حدود 6  
ميليون تومان هزينه دارد، البته ممكن است نوسان نرخ ارز، 
قيمت نيروگاه هاى كوچك خانگى را كمى افزايش داده باشد، 
اما با وجــود گرانى هاى ماه هاى اخير، باز هم نصب پنل هاى 

خورشيدى صرفه اقتصادى دارد.» 
نهم. سرجمع، چقدر بايد هزينه كنيم؟... گفته مى شود، براى 
يك خانه 90 مترى كه ماهانه پنج و نيم كيلووات برق در روز 
مصرف مى كند، دست كم بايد 33 ميليون تومان هزينه كنيد 

تا بتوانيد تجهيزات برق خورشيدى را بخريد.
دهم. يك حساب كتاب سرانگشتى نشان مى دهد، اگر هزينه 
راه اندازىِ يك نيروگاه پنج كيلو واتى، 30  ميليون تومان براى 
شما آب بخورد پس از 50 ماه، سرمايه گذارى تان به سوددهى 

مى رسد.
يازدهم. اهل فن مى گويند: «اگر نيروگاهى به صورت اصولى 
بنا نهاده شده باشد، تا 20 سال اول، هيچ هزينه نگهدارى، به 
جز تميزكارى ندارد.» اما همان كارشناسان يادآورى مى كنند: 
«يك اشتباه كوچك و در نظر نگرفتنِ زاويه تابش خورشيدى 
و فاصله تجهيــزات از يكديگر، توجيه اقتصادى را از نيروگاه 
خورشيدىِ كوچكِ خانگىِ شــما مى گيرد.»... پس كار را به 
«كاردان» بسپاريم و توانمندترين و خوشنام ترين پيمانكارها را 

براى راه اندازىِ نيروگاه خورشيدىِ خانه مان برگزينيم.
دوازدهم. خورشــيدِ نازنين، اين همسايه گرمابخشِ زمين 
را دســتِ كم نگيريم. همچنين فراموش نكنيم، پشــتِ بام 
خانــه مان مى تواند ميزبانِ چيزهاى ديگر- به جز ديش هاى 

ماهواره- باشد!

 استفاده محصولات توليدى نيشابور 
در كشورهاى جهان

و  مديران  هم انديشى  نيشابور- خبرنگارقدس: جلســه 
تشــكل هاى تعاون روستايى توليد و كشــاورزى شهرستان 
نيشابور با حضور فرماندار نيشابور و مديركل تعاون روستايى 

خراسان رضوى در شهرستان نيشابور برگزار شد.
فرماندار شهرستان نيشابوردر اين جلسه اظهار كرد: شمار زياد 
روســتاها در اين شهرستان و وجود قابليت ها و ظرفيت هاى 

فراوان موجب ايجاد شبكه اقتصادى پويا و موفق شده است.
سعيد شــيبانى افزود: امروزه شهرســتان نيشابور در بخش 
صنعت و كشاورزى جزو شهرستان هاى موفق استان و حتى 
كشور محسوب شده و محصولات توليدى اين شهرستان در 
استان، كشور و برخى از كشورهاى جهان مورد استفاده قرار 

مى گيرد.
شــيبانى تأكيد كرد: تعاون روستايى نقش مؤثرى در روشن 
نگه داشتن چراغ زندگى، كار و فعاليت در روستاها داشته و از 
طريق ايجاد كار و فعاليت هاى اقتصادى در مناطق روستايى 

موجب حفظ اشتغال و زندگى پايدار شده است.

 مأمور قلابى به دام افتاد

بجنورد-خبرنگارقدس: رئيس پليس آگاهى استان خراسان 
شمالى از دستگيرى فردى كه خود را با عناوين دولتى معرفى 

و اقدام به كلاهبردارى از مردم مى كرد در استان خبر داد. 
سرهنگ رضا عرب زاده با اعلام جزئيات اين خبر گفت: در پي 
اعلام خبرى مبنى بر اينكه فردي با هويت نامعلوم با حضور در 
مناطق روستايى سطح استان خود را مأمور ارگان هاى دولتى 
معرفى و اقدام به اخذ وجه نقد و كلاهبردارى از مردم مى كرد 
بلافاصله موضوع به صورت ويژه در دستوركار كارآگاهان پليس 

آگاهى استان قرار گرفت.
وى با اشاره به اينكه كارآگاهان ابتدا اقدامات فنى و تحقيقات 
ميدانى خود را در خصوص شناسايى فرد مورد نظر با حضور 
در مناطق مورد نظر آغاز كردند، افزود: در اين راستا تعدادى 
از مالباختگان با حضور در پليس آگاهى استان اقدام به طرح 
شكايت از اين فرد نمودند كه با توجه به افزايش تعداد شكات 

موضوع با حساسيت بيشترى در دستوركار قرار گرفت.
اين مقام انتظامى با تأكيد بــر اينكه نهايتاً كارآگاهان موفق 
شدند بعد از انجام تلاش هاى شبانه روزى محل اختفاى اين 
كلاهبردار حرفه اى را مورد شناسايى قرار دهند، خاطرنشان 
كرد: با هماهنگــى مقام قضايى متهم در يــك اقدام كاملاً 
غافلگيرانه دستگير و براى تكميل تحقيقات به مقر انتظامى 

منتقل شد.
رئيس پليس آگاهى استان ادامه داد: متهم در بازجويى هاى 
به عمل آمده به بزه انتسابى اعتراف و عنوان داشت كه با اين 
ترفنــد اقدام به اخذ مبلغ 112 ميليون ريال از مردم چندين 
روستا در شهرستان هاى شيروان، فاروج و بجنورد نموده است.
سرهنگ عرب زاده همچنين با اشاره به اينكه در بررسى هاى 
به عمل آمده مشخص شد اين فرد داراى چندين فقره سابقه 
جعل و سرقت است، ياد آور شد: متهم بعد از تكميل تحقيقات 
براى انجام مراحل قانونى تحويل مراجع قضايى و از آن طريق 

نيز با صدور قرار روانه زندان شد.

 «حنانه 7 ساله» قربانى جديد 
كودك  آزارى در مشهد

معاون اجتماعى بهزيستى خراســان رضوى گفت: 
حنانه هفت ساله قربانى جديد كودك آزارى بود كه 

نجات داده شد.
غلامحسين حقدادى اظهار داشت: حنانه دخترى 7 ساله است 
كه مدتى قبل از بوفه مدرسه محل تحصيل خود بدون اينكه 
مبلغى پرداخت كند كيكى برداشته بود و بلافاصله اين موضوع 

از سوى مدرسه به خانواده وى اطلاع داده شده بود.
وى گفت: پس از معرفى به مركز مشــاوره متوجه شديم وى 
چندين بار مورد ضرب و شتم جسمى قرار گرفته و اورژانس 
123 نيز شــرايط وى را بررسى و پس از آن كه كودك آزارى 
وى محرز شد زمينه جداسازى كودك از خانواده و تحويل به 

مركز رسالت براى مهيا شدن شرايط امن صورت گرفت.
حقدادى با اشاره به اينكه درباره خانواده حنانه نتيجه مشخصى 
وجود ندارد بيان كرد: مادر اين كودك ناتنى اســت و پدرش 

نيز دچار اعتياد است.

 استخدام محكوم به جايگزين حبس در داورزن
قدس: رئيس حــوزه قضايى بخش داورزن گفت: محكوم به 
جايگزين حبس توســط پيمانكار اداره منابع طبيعى بخش 

داورزن استخدام شد.
رضا ســيدآبادى با اعلام اين خبر گفت:متهمى كه مرتكب 
بزه بريدن بوته ها و درختچه هاى بيابانى در كوير شهرســتان 
داورزن شــده بود طى مجــازات جايگزين حبس محكوم به 
خدمات عمومى هشتاد ساعت نهال كارى (دو هزار نهال تاغ 
و آتريپلكس) گرديد تا حكم تحت نظارت اداره منابع طبيعى 
در طرح بيابان زدايى و تثبيت شن هاى روان در منطقه كانون 

بحران اجرايى گردد.
وى گفت:در ادامه از آنجا كه پيمانكار مشاركتى اجراى طرح 
از نحوه عملكرد محكوم عليه ابراز رضايت داشت محكوم عليه 
پس از اجراى حكم و اتمام دوران محكوميت در محل توسط 
پيمانكار استخدام شــده و همچنان مشغول كاشت و انجام 

كارهاى محوله مى باشد.

  سيلاب راه 6 روستاى جغتاى را مسدود كرد

ايرنا: فرماندار جغتاى گفت: بر اثر بارش شديد باران و جارى 
شدن ســيلاب راه ارتباطى 6 روســتاى بخش مركزى اين 
شهرستان مسدود شد.  مرتضى محبى فر افزود: بر اثر شدت 
بارندگى در مسير پل نيمه تمام جاده جغتاى - االله آباد، مقدار 
بسيارى از سيلاب جمع شده كه تردد حدود 3000 جمعيت 

روستايى منطقه را با مشكل مواجه كرده است.
وى با بيان اينكه بارش شــديد باران در اين مسير همچنان 
ادامه دارد، اظهار داشت: عوامل راهدارى براى خدمات رسانى 

و بازگشايى جاده در محل استقرار يافته اند.

  كشف 5 دستگاه فلزياب در اسفراين 
اســفراين- خبرنگار قدس: رئيس اداره ميراث فرهنگى، 
صنايع دســتى و گردشگرى اســفراين از كشف و ضبط 5 
دســتگاه فلزياب در اين شهرستان طى نيمه نخست امسال 

خبر داد.
محمد محمــدى با بيان اينكه اين كشــفيات بــا تكيه بر 
گزارش هاى مردمى انجام گرفته است، گفت: بر اساس قانون، 
ساخت، خريد، فروش، نگهدارى و تبليغ فلزياب ممنوع است.

 پديده 40 ساله فرو نشست زمين
آنچــه مســلم اســت اينكــه در اكثــر دشــت ها و آبخوان هــاى ايــران بيــش 
از 40 ســال اســت كــه پديــده فــرو نشســت زميــن بــه دليــل برداشــت 
بى رويه آب هاى زير زمينى رخ مى دهد و مدت زيادى اســت كه بحث نشست دشت 
نيشــابور و سبزوار و شكستن كمر ريل قطار مشهد- تهران مطرح مى شود، اما تاكنون 
هيچ اقدامى عملى براى جلوگيرى از احتمال فاجعه انسانى كه كارشناسان همواره نسبت 

به آن هشدار داده و ابراز نگرانى كرده اند، صورت نگرفته است.
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معاون اقتصادى شهردار مشهد ضمن اعلام آمادگى براى مذاكره درباره رفع ايرادات طرح پارك طرق 

از نظر كارشناسى سرمايه گذارى كلان در مشهد موفق نخواهد بود

نشست خبرى

مهناز خجسته نيا معاون اقتصادى شهردار 
مشــهد كه به بهانه ارائه كارنامه 14 ماهه، در 
جمع خبرنگاران حاضر شــده بود، در پاسخ به 
پرسش خبرنگار ما تغيير كاربرى همراه سراى 
بيمارستان امام رضا(ع) واقع در طبقه همكف 
پاركينگ ابن سينا را مشروط به مصوبه شوراى 

اسلامى شهر مشهد اعلام كرد.
به گزارش خبرنــگار ما رضا خواجه نائينى كه 
روز گذشــته براى اولين بــار پس از انتصابش 
پاسخگوى سؤالات خبرنگاران بود، در تكميل 
پرســش خبرنگار ما گفت: در قرارداد اوليه اين 
طرح مشاركتى شهردارى مشهد كاربرى طبقه 
همكف اين پاركينگ همراه سرا تعيين شده بود، 
اما دانشگاه علوم پزشكى مشهد پس از دو سال 
بلااستفاده ماندن اين بخش از پروژه قصد تغيير 
كاربرى آن را به عنوان كلينيك دندانپزشــكى 
دارد. وى بــا بيان اينكه اين تغيير كاربرى بايد 
با موافقت طرفين انجام شود، افزود: گرفتن اين 
موافقت گرچه از دوره قبل شــوراى شهر كليد 

خورده، اما هنوز به صحن علنى نرسيده است.
اين مقام مســئول در عين حال از ارائه لايحه 
تغيير كاربرى اين بخش از پروژه به شوراى شهر 
در آينده نزديك خبر داد و گفت: درخواســت 
دانشگاه علوم پزشكى مشهد براى تغيير كاربرى 
اين ساختمان هم ارائه خدمات دندانپزشكى به 

نرخ دولتى است.

 تعيين تكليف پارك جنگلى طرق
معاون اقتصادى شــهردار مشــهد در پاسخ به 
پرســش ديگرى مبنى بــر چگونگى تعيين 
تكليف طرح گردشگرى پارك جنگلى طرق با 

وجود انتقاد دادستان از تضييع حقوق عمومى 
نيز گفت: اين طرح يكى از مصوبات دوره قبل 
شوراى اسلامى شهر مشهد مى باشد كه با 10 
تا 12 ايراد مواجه بود. خواجه نائينى با اشــاره 
به رفع ايــن ايرادها در ايــن دوره از مديريت 
شهرى افزود: قرارداد جديد اين طرح نيز ابتدا 
در كميسيون ماده 5 اصلاح و سپس در صحن 

علنى شوراى شهر به تصويب رسيده است.
وى در عيــن حال از آمادگى معاونت اقتصادى 
شهردارى مشهد براى مذاكره درخصوص رفع 
ايرادهاى اين پروژه خبر داد و اظهار داشت: اين 
در حالى است كه اصلاح قرارداد 6 تا 7 ماه طول 

كشيده است.

 خبرهاى خوش براى پلاك 176
دكتر خواجه نائينى در اين جلســه همچنين 
گفت: در سال 98 خبرهاى خوشى براى مالكان 

پلاك 176 اعلام خواهيم كرد.
وى با بيان اينكه داســتان پلاك 176 از سال 
80 شروع شده و تاكنون لاينحل مانده، افزود: 

خوشبختانه با مصوبه اخير شوراى تأمين استان 
مالكان اين پلاك تعيين تكليف خواهند شد.

اين مقام مســئول از پلاك 176 به عنوان يك 
ملك مشاع با 5000 سهامدار ياد كرد و افزود: 
تاكنون چندين بار بحث اين پلاك امنيتى شده 
و دســتوراتى هم از سوى رئيس جمهور وقت 
براى آن صادر شــده، اما تعيين تكليف آن تا 
به امروز امكانپذير نبوده اســت. وى در تشريح 
جزئيات مصوبه اخير شوراى تأمين استان نيز 
اظهار داشــت: در قالب اين مصوبه پس از ثبت 

اسناد تمام مالكان آن شناسايى خواهند شد.
وى با بيان اينكه مقرر شده تغيير كاربرى اين 
پلاك به نفع مالكان در كميسيون ماده 5 نيز 
مورد بررسى قرار بگيرد، افزود: قطعاً با تصويب 
اين تغيير كاربرى در قالــب فراخوان تهاتر به 
صورت غير نقد با مالكان تسويه حساب صورت 

مى گيرد.

 خبرهاى چند خطى
- معاون اقتصادى شــهردار مشهد وضعيت 

ســرمايه گذارى در اين كلانشهر در 6 ماهه 
گذشته با توجه به تغييرات نرخ ارز و افزايش 
قيمت ها را بسيار خوب ارزيابى كرد و گفت: 
انعقاد قرارداد ساخت 2500 واحد مسكونى 
ارزان قيمت در مناطق كم برخوردار شهر گواه 

اين ادعاست.
- به گفته وى ســرمايه گذارى براى ســاخت 
5000 واحد مسكونى ارزان قيمت در اين دوره 

از مديريت شهرى هدف گذارى شده است.
- خواجه نائينى آمار سرمايه گذارى خارجى 
در اين كلانشــهر را تنها يك مورد اعلام كرد 
و اظهار داشت: اين امر براى باغ گياه شناسى 
به مبلغ 50 ميليارد تومان تحقق يافته است.

- معاون اقتصادى شــهردار مشــهد از اين 
كلانشهر نيز به عنوان شهر سرمايه هاى خرد 
ياد كرد و گفت: از نظر كارشناســى معتقدم 
سرمايه گذارى كلان در مشهد موفق نخواهد 
بــود و بايــد در جهت ايجاد يك شــركت 
ســرمايه گذارى براى جمع آورى سرمايه هاى 

خرد اقدام كرد.
- اين مقام مسئول همچنين از تعيين تكليف 
تمام معوقات بانكى اوراق مشاركت (800 روز) 
خبر داد و گفت: اين اتفاق براى اولين بار در 
اين دوره از مديريت شهرى محقق شده است. 
- گفتنى است نشســت خبرى روز گذشته 
معاون اقتصادى شهردار مشهد در محل پروژه 
مســكونى 1312 واحدى ياس واقع در بلوار 
توس برگزار شــد. طرحى كه با پيشرفت 90 
درصدى آماده واگذارى به متقاضيان مسكن 
ارزان قيمت به صورت اقســاط و 50 ميليون 

تومان وام بافت فرسوده است.

پروين محمدى  بيمارستان علوى بزرگ ترين 
مركز فوق تخصصى جراحى عروق در كشور از 
ســال 95 تاكنــون با بيــش از 14 هزار عمل 
جراحى جان بيماران در حال مرگ را نجات داده 
است. رئيس بيمارستان فوق تخصصى جراحى 
عروق علوى در حاشــيه نشســت هم انديشى 
جمعى از خيرين و اعضاى شوراى مشاركت هاى 
اين بيمارستان در گفت وگو با خبرنگار ما گفت: 
بيمارستان خيريه على بن ابى طالب كه 33 سال 
قبل توسط خيرين ساخته شده بود و به دلايلى 
با ركود و تعطيلى رو به رو شد، پس از چند سال 

تعطيلى در ســال 95 به دانشگاه واگذار گرديد 
كه با مساعدت مالى وزارت بهداشت و دانشگاه 
علوم پزشكى مشهد و مشاركت خيرين دوباره 
راه اندازى و تحت عنوان بيمارســتان علوى به 
بزرگ ترين مركز فوق تخصصى جراحى عروق 
در كشور تبديل شــد. وى با بيان اينكه از 96 
تخت مصوب فعلاً 50 تخت در اين بيمارستان 
فعال است از تكميل تخت هاى مصوب تا دوماه 
آينده خبرداد و خاطر نشان كرد: در حال حاضر 
88 درصد تخت هاى بسترى اشغال است كه در 
صورت مراجعه بيمار اورژانسى ما با بحران شديد 

رو به رو هستيم منتهى از دوماه قبل با جديت 
كاربازســازى و آماده كردن بخش 2 را شــروع 
و اميدواريم تا دومــاه آينده 96 تخت مصوب 
تكميل و به بهره بردارى برســد. دكتر مدقق با 
اشــاره به نقش با ارزش اين مركز به مشاركت 
خيرين در توسعه و گسترش فضاها و تجهيزات 
مورد نياز خاطرنشان كرد: با اينكه با مساعدت 
و كمك هاى مالى دانشگاه علوم پزشكى مشهد 
و وزارت بهداشــت به فضاهاى نسبتاً مطلوبى 
رســيديم ولى متأسفانه ســقف پذيرش اين 
بيمارســتان همين تعداد محدود تخت است 

كه در صورت گسترش فضا و افزايش تخت ها 
و فراهم كردن تجهيزات خدمات بيشتر و بهترى 

به بيماران ارائه خواهيم داد.
وى ضمــن قدردانى از مشــاركت 25 ميليارد 
ريالى خيرين تاكنون به اين مركز درمانى فوق 
تخصصى تصريح كرد: چنانچه نيك انديشــان 
عزيز براى خريد و تجهيز دستگاه هاى مورد نياز 
اصلى بيمارستان به مبلغ 20 ميليارد ريال اقدام 
كنند ناجى جان هزاران بيمارى خواهند بود كه 
در اثر خونريزى با زندگى وداع و چندين خانواده 

را داغدار و بى سرپرست مى كنند.

مشاركت 25 ميلياردى خيرين درتجهيزوتوسعه بيمارستان فوق تخصصى علوى
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مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.
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